
آمریکا و اروپا چه خوابی برای تمدید 
تحریم تسلیحاتی ایران دیده اند؟

پیچیدگی روزافزون 
پرونده برجام 

بحث و جدل درباره تحریم های تســلیحاتی سازمان 
ملل علیه ایران بار دیگر داغ شــده اســت. در حالی 
که تا موعد رفــع این تحریم ها حداقل پنج ماه باقی 
مانده اســت، آمریکا از هم اکنون کارزار دیپلماتیک 
جدیدی بــرای جلوگیری از رفع این تحریم ها به راه 
انداخته اســت. حدود دو هفته پیش، مقامات دولت 
دونالد ترامپ در گفتگو با چند رســانه غربی از طرح 
دو مرحلــه ای کاخ ســفید برای جلوگیــری از رفع 
تحریم های تســلیحاتی سازمان ملل علیه ایران خبر 
دادند. به موجب این طــرح، آمریکا ابتدا قطعنامه ای 
برای تمدید تحریم های مزبور به شورای امنیت ارائه 

می دهد.

بازار سکه
 تار می شود

در صورت تعطیلی بازار گواهی 
سپرده سکه طلا، شفافیت بازار 

سکه از بین می رود
گواهی ســپرده سکه طلا یکی از ابزارهای مالی است 
که از ســال 94 برای افزایــش امنیت و آرامش خاطر 
سرمایه گذاران، کشــف قیمت رسمی سکه و شفافیت 
به وجــود آمد. همانطور که در بالا گفته شــد گواهی 
سپرده اوراقی است که دارنده آن نسبت به دارایی ذکر 
شده در آن مالکیت دارد. بنابراین گواهی سپرده سکه 
طلا یک گواهی اســت که بیانگر مالکیت صاحب آن 
به سکه های طلایی است که در انباری سپرده گذاری 
شده، پشتوانه این مالکیت هم رسیدی است که پس از 
تحویل توسط انباردار به سرمایه گذار داده می شود. به 
همین دلیل مقدار طلای خریداری شــده و مکان انبار 

در گواهی سپرده سکه طلا باید آورده شود....

نگاهی به بیش از دودهه خاطرات 
سریال های ماه رمضانی؛

از خانه به دوش
 تا زیر خاکی

فرماندار بینالود پس از انتشار گزارش 
»قتل میراث با طرح هادی« مطرح کرد:

کنگ تاریخی 
ثبت ملی نیست 

فوری:سوت شروع 
لیگ برتر 22 خرداد
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 به جز پخش مستقیم بیانات رهبری، 
در هیچ  نقطه از کشور برنامه ای به 

مناسبت روز قدس برگزار نخواهد شد

شورای هماهنگی تبلیغات اســلامی با صدور اطلاعیه ای با اعلام اینکه رهبر معظم 
انقــلاب اســلامی در روز جهانی قدس به صورت زنده و تلویزیونی با مردم ســخن 
خواهند گفت، یادآورشــد: به منظور کسب فیض حداکثری از بیانات ولی امر مسلمین 
هیچ برنامه ای دیگری تحت عنوان روز قدس در هیچ  نقطه از کشور برگزار نخواهد 

شد.
متن اطلاعیه شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی به شرح زیر است:

روز جهانی قدس یکی از برجســته ترین و ماندگارترین یادگاران احیاگر اســلام ناب 
محمدی )صلی الله علیه و آله وســلم(  حضرت امام خمینی )رضوان الله تعالی علیه(  
و نمــاد صف بندی حق در مقابل باطل و مظهر حمایت جهانی از مردم رنج کشــیده 

فلسطین است.
روز قدس نمایش وحدت و یکپارچگی جهان اســلام به ویژه ملت مســلمان ایران 
در موضوع فلســطین و حمایت از آرمان قدس شــریف به مثابه مســأله اول جهان 
اســت. آرمانی که متعلق به همه ابناء آزادی خواه بشر و درد مشترک همه انسان های 
عدالت طلــب به عنوان حادثه ای برای موحدین و مؤمنان در اعصار گذشــته، حال و 

آینده از روزی که مسجدالاقصی پایه گذاری شد تا همیشه تاریخ است.
یوم الله قدس روز دمیدن خون تازه در رگ های امت اســلامی و برافراشته تر کردن 
پرچم مبارزه با رژیم صهیونیستی و مقاومت توأم با امید و معنویت تا آزادی فلسطین و 
محو کامل غاصب قبله اول مسلمین و جرثومه فساد یعنی رژیم جعلی، کودک کش و 
نژادپرست صهیونیستی است. بی شک پاس داشت موضوع فلسطین به عنوان مسئله 
اول جهان اسلام و دفاع از مظلوم، واجب شرعی و در هر شرایطی تعطیل ناپذیر است، 
لذا در پی محدودیت های ناشی از شیوع ویروس کرونا و عدم امکان برگزاری شایسته 
و گسترده راهپیمایی سراسری، امسال روز جهانی قدس با ویژه برنامه ای بس گرانبها 
و اســتثنایی پاسداشته خواهد شد و آن عبارت است از: ســخنرانی مقتدای مقتدر و 
عظیم الشأن امت اسلامی )مدظله العالی( بر این اساس در آخرین جمعه از ماه مبارک 
رمضــان ) 2 خرداد 1399 ـ مصادف بــا 22 می 2020 میلادی( رهبر معظم انقلاب 
اسلامی ساعت 12:00 )به وقت تهران( به صورت زنده با امت اسلامی سخن خواهند 
گفت. این سخنرانی به صورت زنده از شبکه های مختلف رادیویی و تلویزیونی داخلی 

و بین المللی پخش خواهد شد.
به همین مناســبت و به منظور کسب فیض حداکثری از بیانات حکیمانه و راهگشای 
ولی امر مســلمین، حضرت آیت الله العظمی امام خامنه ای )مدظله العالی(  هیچ گونه 
برنامه ای تحت عنوان مراسم روز قدس در هیچ نقطه ای از کشور برگزار نخواهد شد.

بازگشایی صحن های حرم مطهر هنوز به 
آستان قدس ابلاغ نشده است

مدیر امور خدمه آســتان قدس رضوی گفت: تاکنون هیچگونه ابلاغ رسمی از سوی 
ســتاد ملی مبارزه و مدیریت بیماری کرونا پیرامون بازگشایی صحنهای حرم مطهر 

حضرت ثامن الحجج علی بن موسی الرضا )ع( به آستان قدس ابلاغ نشده است.
محمد توکلی روز یکشــنبه به خبرهایی در خصوص مصوبه ســتاد ملی مدیریت و 
مبارزه با بیماری کرونا در مورد بازگشــایی محــدود صحنها در محدوده حرم مطهر 
رضوی از ابتدای ماه شوال اشاره و بیان کرد: در صورت صدور این ابلاغیه  بازگشایی 
صحنهای حرم نورانــی حضرت ثامن الحجج علی بن موســی الرضا )ع( رضوی که 
از مدتی پیش بخاطر شــیوع بیماری ویروســی همه گیر کرونا بسته شده اند پس ماه 

مبارک رمضان با رعایت کامل و دقیق پروتکلهای بهداشتی صورت خواهد گرفت.
وی افزود: پیش از این پروتکلهای بهداشــتی برای بازگشایی صحنهای حرم مطهر 
امام رضا )ع( تدوین و به آســتان قدس رضوی ابلاغ شــده بود که البته با توجه به 

شرایط کنونی احتمال تغییر این پروتکلها وجود دارد. 
مدیر امور خدمه آســتان قدس رضوی گفت: با این وجــود تاکنون هیچگونه ابلاغ 
رســمی نه در خصــوص پروتکلهای بهداشــتی و نه در خصوص نحوه بازگشــایی 
صحنهای حرم منور رضوی از ســوی ســتاد ملی مقابله با کرونا به آســتان قدس 
ابلاغ نشــده است.ســتاد ملی مدیریت و مبارزه با بیماری کرونا در نشست دیروز 2۷ 
اردیبهشــت خود با حضور رییس جمهوری با بازگشایی محدود صحنهای رو باز حرم 

مطهر حضرت امام رضا )ع( از ابتدای ماه شوال موافقت کرده است. 
پس از تایید رسمی مشاهده بیماری ویروسی همه گیر کرونا در ایران و مواجهه جامعه 
با آمار تصاعدی شیوع آن، ستاد ملی مدیریت و مبارزه با بیماری کرونا متکی به نظر 
کارشناســان، آمارها و مصلحت عمومی جامعه نه تنها به پرهیز مردم از حضور در هر 
جمعی، شکل دادن اجتماعات و تماسهای چهره  به  چهره با هدف قطع زنجیره انتقال 
ویروس عامل بیماری کرونا حکم داد بلکه در پی تعطیل نمودن مدارس و دانشگاهها 
»نهضــت در خانه ماندن« را ترویج کرد تا کل کشــور و ملت بر اســاس گامهای 
مشخص عملی و موثر، به مصاف بحران کرونا بروند.در ادامه این مسیر روز 2۴ اسفند 
ماه پارســال تصمیم ستاد ملی مدیریت و مبارزه با بیماری کرونا برای بستن درهای 
حرمهای مطهر و اماکن متبرکه سراســر کشــور در صدر اخبار قرار گرفت. طی این 
مدت تاکنون درهای حرم مطهر رضوی حتی طی شبهای قدر همچنان بسته ماند اما 
مشتاقان اهل بیت )ع( توانستند از طریق ارتباط زنده تلویزیونی با حرم نورانی حضرت 

ثامن الحجج علی بن موسی الرضا )ع( از فرصت معنوی این شبها بهره مند شوند.
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پیچیدگی روزافزون پرونده برجام 
درباره  جــدل  و  بحث 
تحریم های تسلیحاتی 
ســازمان ملــل علیه 
داغ  دیگر  بــار  ایران 
شــده اســت. در حالی 
کــه تا موعــد رفع این 
تحریم ها حداقل پنج ماه 
باقی مانده است، آمریکا 
از هــم اکنــون کارزار 
جدیــدی  دیپلماتیــک 
برای جلوگیری از رفع این تحریم ها به راه 
انداخته است. حدود دو هفته پیش، مقامات 
دولت دونالد ترامپ در گفتگو با چند رسانه 
غربی از طرح دو مرحله ای کاخ سفید برای 
تســلیحاتی  تحریم های  رفع  از  جلوگیری 
ســازمان ملل علیه ایران خبــر دادند. به 
موجب این طــرح، آمریکا ابتدا قطعنامه ای 
برای تمدید تحریم های مزبور به شــورای 
امنیت ارائــه می دهد. اگر این قطعنامه وتو 
شــد، آمریکا ادعا خواهد کرد که به عنوان 
عضوی از برجام، حق اســتفاده از سازوکار 
معروف به »مکانیســم ماشــه« را دارد و 
بدین شکل با بازگرداندن همه تحریم های 
سازمان ملل علیه ایران، از رفع تحریم های 
تســلیحاتی علیــه این کشــور جلوگیری 
می کند. حالا برایان هــوک، نماینده ویژه 
آمریکا در امور ایران، به طور رســمی این 
طرح را تایید کرده است. او طی یادداشتی 
در روزنامه وال استریت ژورنال، از آمادگی 
بازگرداندن ســریع تحریم ها  برای  آمریکا 
علیه ایران خبر داد. از ســوی دیگر، ایران 
و برخــی اعضــای برجام مانند روســیه، 
ضمن مخالفت با تمدید تحریم ها، قاطعانه 
می گویند آمریکا هیچ حقی برای اســتفاده 
از مکانیسم ماشه ندارد و با خروج یکجانبه 
از برجام، مشارکتش در این توافق را پایان 
داده است. اما علاوه بر این استدلال، ایران 
به آمریکا و ســایر اعضای برجــام درباره 
تمدید تحریم های تســلیحاتی هشدار داده 
است. حســن روحانی در همین خصوص 
گفته اســت: »آنچه که امروز آمریکایی ها 
درباره تحریم تسلیحاتی بحث می کنند باید 
بدانند که جزو لاینفک برجام اســت و اگر 
تحریم تسلیحاتی بخواهد تحت هر عنوان 
با هر بیان و مکانیزمی باز گردد، پاســخ ما 
همان است که در نامه به سران در پارگراف 
آخر نوشته ام و آن ها می دانند پاسخ ما چه 
خواهد بود. در نامه ای که به 1+۴ نوشتم در 
پاراگراف نهایی گفتم اگر چنین شود چنان 

می کنیم آنان می دانند اگر خطایی کنند چه 
شکست تاریخی برای آنان خواهد بود.«

اختلافات ایران و آمریکا بر سر تحریم های 
تسلیحاتی آشــکارا جنبه حقوقی دارد. هر 
اســتدلال های حقوقی مختلفی  دو کشور 
در ایــن زمینــه مطرح می کننــد. روزنامه 
الشــرق الاوسط در گزارشــی از نیویورک 
به نقل از یک دیپلمــات غربی اعلام کرد 
که »مباحثــات نیرومندی دربــاره جوانب 
حقوقی« استفاده آمریکا از مکانیسم ماشه 
وجود دارد. یک دیپلمــات غربی دیگر در 
شــورای امنیت، با بیان اینکه مسئله تمدید 
پیچیده«  »بســیار  تسلیحاتی  تحریم های 
است، تصریح کرد که این امر به »وکلای 
بســیار خوبی نیــاز دارد.« همین دیپلمات 
به الشــرق الاوسط گفت: »شایعات زیادی 
وجود دارد که پرونده )تحریم های ایران( به 

شورای امنیت منتقل خواهد شد.«
در حــال حاضر، آمریــکا تاکید می کند که 
از همــه گزینه های حقوقــی موجود برای 
جلوگیــری از رفع تحریم های تســلیحاتی 
ایران اســتفاده خواهد کرد. از سوی دیگر، 
ایران و روسیه می گویند تلاش آمریکا برای 
تمدید این تحریم ها وجاهت قانونی ندارد. با 
توجه به این اختلافات حاد، چه سناریو هایی 
در خصوص تحریم های تســلیحاتی ایران 
وجود دارد؟ در ایــن زمینه می توان حداقل 
به سه سناریو اشاره کرد. سناریوی اول این 
اســت که قطعنامه آمریکا پیرامون تمدید 
تحریم های ایران، از ســوی دیگر اعضای 
برجام خصوصا روســیه و چین، وتو نشود 
و تصویب شــود. ارزیابی خود آمریکایی ها 
حاکی از این اســت که این سناریو موفق 
نخواهد شــد. برایان هوک در یادداشــت 
خود نوشــته اســت: »آمریکا، با دیپلماسی 
جلو خواهد رفــت و برای تمدید تحریم ها، 
حمایت جلب خواهــد کرد. ما پیش نویس 
قطعنامه ای را تهیه کــرده ایم و امیدواریم 

که تصویب شود.«
اما هوک می گوید اگــر این قطعنامه وتو 
شــود، آمریکا از ســناریوی دوم استفاده 
خواهد کرد و آن، اســتفاده از مکانیســم 
ماشه است. اما این سناریو ابهامات زیادی 
در  نمی گویند چگونه  آمریکایی هــا  دارد. 
حالی که روســیه و ســایر اعضای برجام 
اصرار می کنند آمریکا حق استفاده از این 
مکانیسم را ندارد، از این مکانیسم استفاده 
خواهنــد کرد. یــک دیدگاه این اســت 
آمریکا ممکن اســت موفق به استفاده از 

مکانیسم ماشه شود و نه فقط تحریم های 
بلکه کل تحریم های سازمان  تسلیحاتی، 
ملــل را علیه ایــران بازگرداند. به عبارت 
دیگــر، آمریــکا برای جلوگیــری از رفع 
تحریم های تسلیحاتی کل برجام را نابود 
خواهد کرد. اما این دیدگاه اشکالاتی دارد 
از جملــه اینکه آمریــکا در صورت نابود 
کردن برجام با اعتراض شــدید اروپایی ها 
مواجه خواهد شد. اروپایی ها مانند آمریکا 
از سیاست های منطقه ای ایران و احتمال 
تاثیــر رفــع تحریم ها بر اوضــاع منطقه 
ابــراز نگرانی می کننــد و می توان حدس 
زد که قلبا مایل هســتند که تحریم های 
تســلیحاتی تمدید شود. اما در عین حال، 
اروپایی  ها هیچ تمایلی به فروپاشی کامل 
برجــام ندارنــد. همچنین، خــود آمریکا 
امنیت  هم می گوید مایل اســت شورای 
تحریم های  تســلیحاتی ایــران را تمدید 
کند. به عبارت دیگــر، آمریکا تمایلی به 
استفاده از مکانیســم ماشه ندارد و آن را 
گزینه آخر می بیند. پس آمریکا چه گزینه 
دیگری دارد؟ به نظر می رســد آمریکا در 
حال کار روی ســناریویی است که در آن 
برجام نابود نمی شــود، ولــی تحریم های 

سناریو  این  تمدید می شــوند.  تسلیحاتی 
که سومین سناریو است، به طور مبهم در 
یادداشــت هوک مطرح شده است. هوک 
می گوید اگر دیپلماسی آمریکا برای تمدید 
تحریم های تسلیحاتی با مانع وتو برخورد 
کند، »آمریــکا حق تمدیــد تحریم های 
تســلیحاتی از طریق سایر ابزار ها را برای 
خود محفــوظ مــی دارد.« او در ادامه با 
اشاره به قطعنامه 2231 شورای امنیت که 
برجام را تایید کرده بود، نوشت: »قطعنامه 
2231 شورای امنیت )مصوب 2015( اکثر 
تحریم های ســازمان ملل )علیه ایران( را 
رفع کرد، اما یک مکانیسم حقوقی جهت 
استفاده انحصاری برخی کشور های خاص 
برای بازگرداندن ســریع تحریم ها ایجاد 
کرد. تحریم های تســلیحاتی یکی از این 

تحریم هاست.«
در واقــع الان بحث ســر این نیســت که 
تحریم های تسلیحاتی یکی از تحریم هایی 
است که مکانیسم ماشه روی آن ها منطبق 
است. بلکه بحث بر ســر این است که آیا 
آمریکا از نظر حقوقی حق اســتفاده از این 
مکانیسم را دارد یا نه. آمریکایی ها با اشاره 
به متن قطعنامه 2231 ادعا می کنند آمریکا 

به عنوان عضو دائمی شورای امنیت بخشی 
از ایــن قطعنامه اســت و از آنجا که این 
قطعنامه درباره برجام اســت، بنابراین حق 
اســتفاده از مکانیسم ماشه را دارد. تفکیک 
از سایر تحریم های  تحریم های تسلیحاتی 
ذیل مکانیسم ماشــه می تواند در راستای 
همین ادعا باشد. این احتمال وجود دارد که 
آمریکا برای همراه کردن اروپایی ها و شاید 
روســیه و چین، ادعا کند که از مکانیســم 
ماشــه فقــط بــرای تمدیــد تحریم های 
تســلیحاتی اســتفاده خواهد کرد و فعال 
ســازی این مکانیســم به معنای بازگشت 
همه تحریم های سازمان ملل نخواهد بود. 
چنین ســناریویی منافع اروپا و آمریکا را به 
یک اندازه تامیــن می کند. اروپایی ها فعلا 
ســکوت اختیار کرده و بــه رغم پیچیدگی 
واضحی  مواضع  برجــام  پرونده  روزافزون 
اتخاذ نمی کنند. آن ها بدون ســروصدا در 
حال رایزنی با آمریکا هستند. اخیرا، برایان 
هوک برای بررســی طــرح جدید برجامی 
آمریکا به پاریس رفته بود، اما جزئیات این 
سفر منتشر نشد. از این رو باید منتظر ماند 
و دید اروپایی هــا و آمریکایی ها چه خوابی 

برای برجام دیده اند.

خبر

عضو کمیســیون امنیت ملی مجلس معتقد اســت اگر آمریکا بخواهد بعد از لغو تحریم های 
تســلیحاتی، تحریم های جدیدی علیه ایران در قالب شورای امنیت وضع کند، قطعا با وتوی 

چین و روسیه روبرو می شود.
شــهروز برزگر کلشــانی، با بیان اینکه طبق مفاد برجام و قطعنامه 2231 تمام تحریم های 
هســته ای طبق برنامه از روی ایران برداشــته شــد، گفت: با قطعنامه شورای امنیت برای 

نخستین بار، رسیدن به دانش هسته ای به صورت قانونی حق مسلم ایران شناخته شد.
نماینده مردم سلماس در مجلس شورای اسلامی در ادامه با بیان اینکه صدور قطعنامه 2231 

توسط شــورای امنیت، 6 قطعنامه سابق این شــورا را به حالت تعلیق درآورد، اظهار داشت: 
تحریم های اقتصادی، موشکی، تسلیحاتی و همه جانبه که بر اساس فصل ۷ منشور سازمان 

ملل متحد علیه ایران صورت گرفته بود به واسطه این قطعنامه لغو شد.
برزگر کلشــانی ادامه داد: تحریم های تسلیحاتی نیز تا مهرماه امسال دارای بازه زمانی است 
و باید طبق قطعنامه 2231 لغو شــود که البته آمریکا با کارشــکنی های خود اجازه نمی دهد 
کشــورهای اروپایی به تعهداتشــان عمل کنند اما اگر آمریکا بخواهد در کشورهای اروپایی 
نفوذ کند و مانع لغو این تحریم ها شود قطعا جمهوری اسلامی واکنش تندی خواهد داشت.

طرح های جدید تحریمی 
آمریکا با وتوی چین و 
روسیه مواجه می شود؟

آمریکایی ها با اشاره به متن قطعنامه 2231 ادعا می کنند آمریکا به عنوان عضو دائمی شورای امنیت بخشی از این قطعنامه 
اســت و از آنجا که این قطعنامه درباره برجام اســت، بنابراین حق اســتفاده از مکانیسم ماشه را دارد. تفکیک تحریم های 
تسلیحاتی از سایر تحریم های ذیل مکانیسم ماشه می تواند در راستای همین ادعا باشد. این احتمال وجود دارد که آمریکا 
برای همراه کردن اروپایی ها و شاید روسیه و چین، ادعا کند که از مکانیسم ماشه فقط برای تمدید تحریم های تسلیحاتی 
استفاده خواهد کرد و فعال سازی این مکانیسم به معنای بازگشت همه تحریم های سازمان ملل نخواهد بود. چنین سناریویی 

منافع اروپا و آمریکا را به یک اندازه تامین می کند

معاون قوانین مجلس با اســتناد به 
آیین نامه داخلی مجلس گفت: طرح 
و لوایح معوق از دستور کار مجلس 
خارج می شود و در صورت تقاضای 
25 نماینده یا دولت در دســتور کار 
قرار می گیــرد البته مجلس یازدهم 
می توانــد طــرح و لوایــح مصوب 
نگهبان  شــورای  بــه  که  مجلس 

ارسال شده را پیگیری کند.
تکلیــف طــرح و لوایحــی که در 
دستور کار مجلس شورای اسلامی 
اســت تا پایان هر دوره قانونگذاری 
باید تعیین شــود، آیین نامه داخلی 
مجلس نیز شــرایط بررسی طرح و 
لوایحی که معوق بماند را مشخص 
میرمحمدصادقی  کرده است.حسین 
معــاون قوانیــن مجلس شــورای 
اسلامی در این خصوص گفت: طرح 
یا لایحه ای که در کمیســیون های 
تخصصــی مجلس مطرح شــده یا 
نشده باشــد با پایان دوره از دستور 
کار خــارج می شــود و در مجلس 
جدید مجدد باید مورد بررســی قرار 

 گیرد.
وی افــزود: در صورتی که بیســت 
و پنــج نفر از نماینــدگان یا دولت 
از  بــه هر یک  تقاضای رســیدگی 
طرح هــا و لوایح معوقــه را مطرح 
کنند، طــرح یا لایحه مــورد نظر 
طبــق آیین نامــه داخلــی مجلس 
ارجاع  مربوطه  کمیســیون های  به 
قانون  می شود و کمیسیون ها طبق 
رســیدگی به آنها را در دستور کار 

قرار می دهند.
میرمحمد صادقی یادآور شد: برخی 
از طرح و لوایح در دستور کار هیات 

رئیسه است و در صحن مطرح شده 
اما بررسی آنها در صحن علنی تمام 
نشده اســت. این طرح و لوایح نیز 
از دستور کار خارج می شود در واقع 
اگر طرح یا لایحــه ای به تصویب 
مجلس نرسیده باشد باید از ابتدا در 
دستور کار قرار گیرد و بررسی شود.

قوانین مجلس دهم تصریح  معاون 
کرد: تنها طرح و لوایحی که مجلس 
تصویب کرده و به شورای نگهبان 
ارجاع شده است اما شورای نگهبان 
هنوز نظر نهایی را اعلام نکرده، در 
دستور باقی می ماند زیرا مجلس کار 
خود را انجام داده و مجلس یازدهم 
می تواند آنهــا را پیگیری کند و در 
صورت ایراد شورای نگهبان نسبت 

به اصلاح آنها اقدام کند.
وی با بیان اینکــه معاونت قوانین 
لیستی از طرح و لوایح معوق را تهیه 
کرده است، گفت: با اتمام دوره دهم 
معاونت قوانین لیست طرح و لوایح 
معوق را ارایه می دهد، از سوی دیگر 
طرح و لوایحی که ضرورت پیگیری 
آنها در مجلــس یازدهم وجود دارد 
را پیشــنهاد دادیم، دکتر لاریجانی 
هم تایید کرده اســت اما در نهایت 
مجلــس یازدهم باید تصمیم بگیرد 
کــه بر چه اساســی می خواهد این 
طــرح و لوایح معــوق را به جریان 
بیندازد.غلامرضــا کاتــب رئیــس 
کمیســیون تدوین آیین نامه داخلی 
مجلس دهم نیــز در این خصوص 
به خبرنــگار خانه ملت، گفت: طرح 
و لوایحــی که در کمیســیون های 
تخصصی مطرح است یا در دستور 
کار صحن قرار دارد اما هنوز تعیین 

تکلیف نشده اســت، از دستور کار 
خارج می شــود اما مجلس یازدهم 
باید طرح ها یا لوایحی که به شورای 
نگهبان رفته یا برای اصلاح موادی 
بین مجلس و شــورای نگهبان در 
حال رفت و آمد اســت را در دستور 

کار قرار دهد و پیگیری کند.
ماده 13۷ قانــون آیین نامه داخلی 
مجلــس نیز همین موضــوع را به 
صورت شــفاف تشریح کرده است؛ 
»در ابتدای هــر دوره قانونگذاری، 
هیأت رئیســه صورتــی از طرح ها 
و لوایحــی را که معــوق مانده به 
تهیه می کند  قوانین  معاونت  وسیله 
و در اختیــار نمایندگان می گذارد و 

صورتی را نیز برای دولت ارســال 
می  کند. هر یــک از طرح ها و لوایح 
معوقه که لزوم رســیدگی به آن به 
وسیله بیست و پنج نفر از نمایندگان 
یا از طرف دولت تقاضا شــود، طبق 
آیین نامه به کمیسیون های مربوطه 
ارجــاع می شــود و کمیســیون ها 
رســیدگی را به  ترتیــب مندرج در 
این آیین نامه انجام می دهند. هرگاه 
شــور اول آن طرح ها یا لوایح قبلًا 
خاتمه یافته باشد رسیدگی به طرح 
با پیشــنهاد کمیسیون و  یا لایحه 
تصویب مجلس یک شــوری انجام 
خواهد شــد. درصورت تغییر دولت، 
چنانچه دولت جدید رســماً استرداد 

لوایحــی را اعلام کرده باشــد، آن 
لوایح از جریان خارج خواهد شد.«بر 
اســاس دســتور کار اعلام شده از 
برای  رئیســه مجلس  سوی هیات 
هفته پایانــی دوره دهم قوه مقننه، 
بیــش از ســی طــرح و لایحه در 
دستور کار قرار دارد که برخی از آنها 
اصلاح ایرادات شــورای نگهبان به 
تعدادی طرح و لایحه است و مابقی 
طرح و لوایحی اســت کــه باید در 
صحن علنی مطرح و بررسی شود. 
مجموع این طرح و لوایح که معوق 
بماند طبــق آیین نامه و توضیحات 
پیگیری مجلــس  قوانین   معــاون 

د؟ خواهند شد.
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ظرفیت گسترده بورس برای هدایت 
سرمایه های سرگردان به بازار تولید مسکن

عضو کمیسیون عمران مجلس گفت: با به کارگیری ظرفیت بورس می توان سرمایه 
های ســرگردان را جذب و به سمت بازار ساخت و ســاز مسکن هدایت کرد، با این 
روش هم ســرمایه گذاران به سود قابل قبولی دســت می یابند و هم اینکه با ورود 

اعتبارات کلان، بخش تولید مسکن رونق خواهد گرفت.
به گزارش صبح امروز و به نقل از خبرگزاری خانه ملت، سیدحســین افضلی با اشاره 
به برنامه ریزی وزارت راه و شهرســازی برای تامین مالی بخش مســکن از طریق 
بورس، گفت: خوشبختانه این استراتژی در اغلب کشورهای بزرگ و پیشرفته اجرایی 
و تجربه شــده اســت و اجرای آن آثار مثبتی را برای حوزه ساخت و ساز مسکن به 

دنبال خواهد داشت.
سرمایه های سرگردان باید در یک مسیر درست هدایت شود

نماینده مردم اقلید در مجلس شــورای اســلامی ادامه داد: در شــرایط کنونی حجم 
نقدینگی ســرگردان در کشور بســیار بالا بوده و این خود یک خطر بزرگ و معضل 
برای اقتصاد کشور محسوب می شود، زیرا هجوم این اعتبارات به هر بازار اقتصادی، 
نتیجه ای جزء تنش و آشفتگی اقتصادی به دنبال نخواهد داشت، از این رو بهتر است 

که سرمایه های سرگردان در یک مسیر درست هدایت شود.
نگاه افراد به بازار مسکن، رویکرد سرمایه ای است

وی گفت: بورس می تواند آن مسیر درست برای هزینه کرد و سرمایه گذاری سرمایه 
های ســرگردان باشد، در سال های گذشته شاهد بودیم که اعتبارات کلانی به بازار 
مســکن وارد شد، اما متأســفانه به جای هزینه کرد این اعتبارات در بخش ساخت و 
ســاز، بخش خرید و فروش مســکن مورد توجه قرار گرفت، زیرا نگاه افراد به بازار 

مسکن، رویکرد سرمایه ای بود.
افضلی ادامه داد: با به کارگیری ظرفیت بورس می توان ســرمایه های سرگردان را 
جذب و به ســمت بازار ساخت و ساز مســکن هدایت کرد، با این روش هم سرمایه 
گذاران به سود قابل قبولی دست می یابند و هم اینکه با ورود اعتبارات کلان، بخش 

تولید مسکن رونق خواهد گرفت.
این نماینده مردم در مجلس دهم گفت: در شــرایط کنونی کشــور با مشکل کمبود 
مســکن مواجه اســت، از این رو تامین مالی بخش مسکن از طریق بورس می تواند 
این گره بسیار مهم را رفع کرد. سرمایه گذاری مردم در بورس برای توسعه ساخت و 

ساز مسکن می تواند ریسک سرمایه گذاری در کشور را کاهش دهد.

سایپا جایگزین پراید را معرفی کرد

گروه خودروسازی سایپا از افزایش چشمگیر تولید کوییک و ساینا برای جبران توقف 
تولید پراید خبر داد.

به گزارش تجارت نیوز، گروه خودروســازی ســایپا تنها خودروســاز ایرانی است که 
تجهیزات و توانایی ســاخت خط تولید بدنه خودرو را دارد و براساس همین توانمندی 
خــط رباتیک تولید بدنه دو منظوره محصولات جدید خود را نصب و راه  اندازی کرده 

است.
ســید جواد سلیمانی مدیرعامل گروه ســایپا از تیرماه سال گذشته در راستای اجرای 
برنامه توقف تولیــد محصولات خانواده پراید و برای جبران افت تیراژ آن، دســتور 
افزایش ظرفیت تولید محصولات S200 و Q200 شامل خودروهای خانواده ساینا و 
خانواده کوییک در گروه خودروســازی سایپا را ابلاغ کرد و به همین منظور طراحی، 
ساخت، نصب و راه اندازی خط رباتیک جدید برای تولید بدنه این خودروها در شرکت 
پارس خودرو آغاز و در کمتر از ده  ماه در میانه اولین فصل از سال جهش تولید آماده 

راه اندازی شده است.
این خط بدنه شــامل 1۴5 دســتگاه فیکسچر و ابزار، 6 دســتگاه ربات و دو دستگاه 

سیستم EMS است.
از مهمتریــن ویژگی های این خط تولید، می توان به طراحی و ســاخت کامل تمامی 
تجهیزات در شرکت سایپا به دست متخصصان ایرانی و استفاده از منابع داخلی کشور 
در کنــار بهره گیری از تکنولوژی روز دنیا و نیز کاهش ارزبری راه اندازی آن نســبت 

به خطوطی است که در سالیان گذشته از خارجِ کشور تامین شده است، اشاره کرد.
این خط تولیدی جدید در صورت نیاز قابلیت افزایش ظرفیت اسمی را دارد و با نصب 
و راه اندازی آن شــرکت پارس خودرو قادر بــه تولید چند تیپ مختلف از محصولات 

کوییک و ساینا شده است.

زمان بازگشایی رستوران ها و هتل ها 
مشخص شد

در جلسه ســتاد ملی مقابله با 
کرونــا که امروز برگزار شــد 
زمان بازگشایی رستوران ها و 

هتل ها مشخص شد.
خبرگــزاری  گــزارش  بــه 
جلســه  در  امروز  خبرآنلاین، 
ســتاد ملی مبارزه با کرونا با 
زمان  جمهــور  رئیس  حضور 
بازگشایی هتل ها و رستوران 

ها مشخص شد.حسن روحانی رئیس جمهور در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا اظهار 
کرد: هتل ها و رستوران ها با رعایت پروتکل های بهداشتی بعد از ماه مبارک رمضان 

به صورت کامل بازگشایی می شوند.
رســتوران ها و هتل ها از جمله کسب و کارهایی هســتند که بیشترین آسیب را از 
شــیوع ویروس کرونا دیده اند و  جزو مشاغلی هستند که بیشترین محدودیت ها بر 

آن ها اعمال شده است.
رســتوران ها به صورت بیرون بر فعالیت خود را از 15 اردیبهشت آغاز کرده بودند، اما 
بــا این ابلاغیه این اماکن می توانند فعالیت خود را با پذیرش مشــتری در محل نیز 
ادامه دهند، هتل ها نیز پذیرش مســافر را آغاز و خدمات رستورانی را نیز بعد از پایان 

ماه مبارک رمضان، از سر خواهند گرفت.

خبر

سرمایه گذاری هزار 
میلیاردی شستا در 

دامداری صنعتی 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشــاره به ســرمایه گذاری 1000 میلیارد تومانی شســتا در 
پروژه های دامداری صنعتی، گفت: اطلاعات شــرکت سرمایه گذاری تامین اجتماعی، شستا در 
کــدال بورس وجود دارد و چیزی از دید مردم پنهان نیســت.به گزارش صبح امروز، کار و رفاه 
اجتماعی، محمد شــریعتمداری وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، در آیین کلنگ زنی بزرگترین 
گاوداری شــمال شرق کشور در شهرستان شیروان که به شــکل ویدئو کنفرانسی برگزار شد، 
اظهار کرد: با توجه به سرانه پایین مصرف شیر در ایران که بین حدود 90 تا 100 کیلوگرم است، 

بایــد برای جلوگیری از بیماری ها، هزینه های درمانی آتــی و همچنین ایجاد عدالت، قدم های 
موثری در این مســیر برداشت.وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به برنامه مجموعه های 
دامداری شســتا برای افزایش تولید شــیر تصریح کرد: قصد داریم تــا با کمک دیگر نهادها 9 
میلیون تن شیر تولید شده در کشور را حداقل به دو برابر افزایش دهیم.شریعتمداری با اشاره به 
مگاپروژه گاوداری در شهرستان شــیروان، ادامه داد: این پروژه بخشی از زنجیره تولید شیر در 

کشور است که به صورت رسمی و نمادین کلنگ زنی می شود.

بازار سکه تار می شود
در صورت تعطیلی بازار گواهی سپرده سکه طلا، شفافیت بازار سکه از بین می رود

ســپرده  گواهــی 
ســکه طــلا یکی 
مالی  ابزارهــای  از 
سال  از  که  اســت 
افزایــش  بــرای   9۴
خاطر  آرامش  و  امنیت 
کشف  سرمایه گذاران، 
قیمت رســمی سکه و 
آمد.  وجود  به  شفافیت 
بالا  در  کــه  همانطور 
گفته شد گواهی ســپرده اوراقی است که 
دارنده آن نسبت به دارایی ذکر شده در آن 
مالکیت دارد. بنابراین گواهی سپرده سکه 
طلا یک گواهی اســت که بیانگر مالکیت 
صاحب آن به ســکه های طلایی اســت 
که در انباری ســپرده گذاری شده، پشتوانه 
این مالکیت هم رســیدی اســت که پس 
از تحویل توســط انباردار به ســرمایه گذار 
داده می شود. به همین دلیل مقدار طلای 
خریداری شــده و مکان انبــار در گواهی 

سپرده سکه طلا باید آورده شود.
افزایش قیمت سکه در بورس کالا نسبت 
به بازار نقدی درحالی مطرح می شــود که 
یک کارشــناس بازار ســرمایه بر این باور 
اســت که حذف گواهی سکه، بازگشت به 
عقب بوده و شــفافیت بازار سکه را از بین 
می بــرد. تفاوت قیمت حدود 300 تا 500 
هزار تومانی ســکه در بورس کالا نسبت 
به بازار نقــدی، بحث داغ ایــن روزهای 
بازار سکه اســت؛ موضوعی که صرافی ها 
معتقدند حضور تعدادی از بانکها در بورس 
و اقدام آنها به خرید ســکه با حدود 500 
هزار تومان بالاتر از بازار آزاد ســبب شده 
که مردم اقدام به خرید ســکه از صرافی ها 
و عرضه آنها در بــورس کنند که این کار 

سبب افزایش قیمت سکه شده است.
این درحالی اســت که کارشناسان بر این 
باورند که رشــد تقاضا در پــی انتظارات 
تورمی، اطمینان در معاملات و ســهولت 
دسترســی، و... باعث افزایش قیمت سکه 
در بورس کالا شــده است. از سوی دیگر 
بنابر توضیــح بانک ها، آنها دخالتی در این 
روند ندارنــد و آنها دلیــل اصلی افزایش 
قیمت ســکه را افزایــش تقاضا در بورس 

کالا می دانند.
ایــن مباحث درحالی مطرح می شــود که 
اخبار تایید نشده ای از تعطیلی بازار گواهی 
سپرده ســکه طلا در بورس کالا حکایت 
دارد؛ اتفاقــی کــه یک کارشــناس بازار 
ســرمایه ان را بازگشت به عقب می داند و 
بر این باور اســت که باعــث از بین رفتن 

شــفافیت بازار ســکه خواهد شــد. تورم 
انتظاری که در ســطح جامعه وجود دارد، 
روی بازار سکه و طلا هم مانند سایر کالا 
تاثیر گذاشــته اســت. البته این تاثیر روی 
ســکه و طلا نسبت به مســکن و خودرو 
کم تر بوده اما برخی تمایل دارند ســرمایه 
خود را از طریق خرید سکه و طلا در مقابل 

تورم حفظ کنند.
تبعات منفی توقف بازار گواهی سپرده 

کالایی سکه
توقف بازار گواهی ســپرده کالایی ســکه 
طلا که بخشــی از بازار ســرمایه کشــور 
اســت، تبعات منفی به دنبال  خواهدداشت. 
دســتور توقف نمادهای معاملاتی موجب 
ازبین رفتن اعتماد سرمایه گذاران و تضغیف 
ســرمایه  بازار  قانونــی  زیرســاخت های 

می شود.
راه اندازی بازار برای طلا مانند بازار گواهی 
ســپرده کالایی، امری پرهزینه و زمان بر 
بوده و ایجاد چنین بازارهایی باســهولت، 
صورت نمی گیرد. بنابراین توقف تنها بازار 
رسمی معاملات ســکه  طلا در کشور که 
می تــوان گفت در مراحــل ابتدایی ایجاد 
اســت و برای بالغ شــدن نیاز به حمایت 
نهادهای ناظر و نیز مجموعه های ذی نفع 
دارد، تبعات متفاوتی برای بازارهای موازی 

درپی خواهدداشت.
در معاملات سنتی سکه، همواره مشکلاتی 
ناشــی از کیفیت ســکه طــلا، اعتماد در 
معاملات و عدم وجود بازار رســمی وجود 
داشته اســت که بازار گواهی سپرده سکه 
طلا این مشــکلات را مرتفع نموده است. 
به طورحتــم این بازار، رقیــب جدی برای 
بازارهای ســنتی اســت. چرا که با داشتن 
مزایایی مانند از بین بردن شــکاف قیمتی 

خرید و فروش سکه  طلا که در بازار سنتی 
مرسوم است، ضمانت اصالت سکه طلا و 
بانکی بودن آن، بسیاری از مشکلات بازار 

سنتی را ندارد.
بازار قراردادهای آتی ســکه  طلا در بورس 
کالا با تجربه 10 ساله در شهریور 139۷ با 
فشار بانک مرکزی تعطیل شد. به محض 
نقدینگی بالای  بازار،  این  توقف معاملات 
موجــود در این ابزار مالی بــه بازار نقدی 
ســرریز شد و ســکه ۴ میلیون تومانی در 
شــهریور 9۷، مرز ۷ میلیــون تومان را در 

سال 99، رد کرده است.
با تعطیلی این معاملات، سرمایه های افراد 
به ســوی بازار فیزیکی ســکه طلا سوق 
می یابد. مراجعه حضوری افراد برای خرید 
فیزیکی طلا، اطمینان لازم را برای مردم 
فراهم نمی کند و ریسک های مرتبط با آن 
زیاد اســت. گروه هــای دلالان با کاهش 
شفافیت، ســود زیادی را دست می آورند و 
تعطیلی بازارهای شــفاف و مولد، خواسته 

اصلی آنان است.
ازسوی دیگر با توقف معاملات بازار گواهی 
سپرده کالایی سکه طلا، احتمال نمی رود 
قیمت ســکه طلا که متاثر از نوســانات 
جهانــی، نــرخ ارز و... اســت، تحت تاثیر 
قرارگیرد. این امر، افراد را به سوی معاملات 

غیر رسمی سوق می دهد.
15 هزار کد بورسی فعال در بازار 

گواهی سپرده کالایی
همچنین براســاس آمارها بالغ بر 15 هزار 
کد بورســی فعال در بازار گواهی ســپرده 
کالایی و هزاران سرمایه گذار در واحدهای 
صندوق های ســرمایه گذاری پشتوانه طلا 
وجود دارند که با توقف بازار گواهی سپرده 
کالایــی، ابزارهای معاملاتی مربوط به آن 

نیز متوقف می شــوند. ایــن امر نارضایتی 
و بی اعتمادی بســیاری از فعــالان بازار 

سرمایه را درپی خواهد داشت.
حمایت های مســتقیم و شــفاهی دولت و 
بانک مرکزی با عرضه سهام شرکت های 
دولتی در بورس، مصاحبه ها و تشویق های 
صورت گرفته، موجب حرکت ســرمایه به 
ســمت بازار سرمایه شده اســت و طبیعی 
است که بخش کوچکی از این نقدینگی به 
بخشی از بازار سرمایه یعنی گواهی سپرده 
سکه طلا، سرازیرشود و تقاضا برای آن را 

افزایش یابد.
با پرشــدن ظرفیت های موجود بانک های 
عامل در بازار گواهی سپرده کالایی، رشد 
تقاضا و در نتیجه افزایش قیمت ناشــی از 
برهم خــوردن توازن بین عرضه و تقاضا را 
شاهد خواهیم بود. گروهی از سرمایه گذاران 
تازه وارد به بازار ســرمایه، بدون آشنایی با 
بازار گواهی سپرده سکه، اقدام به سرمایه 
گذاری کرده اند که عامل در رشــد تقاضا و 

افزایش قیمت ها موثر بوده است.
توسعه بازار گواهی سپرده کالایی، حرکت 
به ســوی معامــلات و اقتصاد شــفاف و 
محدودیت های  بایستی  است.  غیرفیزیکی 
موجود در خزانه های بانکی پذیرش سکه، 
راهکار  بازار،  این  تعطیل کردن  مرتفع شود. 

مناسب و منطقی نیست.
توقف معاملات قراردادهای سکه در آینده، 
ضربه بــه تنوع ابزارهای مالــی و کارایی 
بازار اســت. توقف ایــن معاملات، امکان 
اســتراتژی های  و  ریســک  مخفی کردن 

کوتاه مدت را فراهم می آورد.
بازار گواهی ســپرده سکه، یکی از بهترین 
انتقال طلا به سوی معاملات  بازارها برای 
غیرفیزیکی و مبتنی بر اوراق است. بخشی 

از دارایی های سپرده شده می تواند به عنوان 
وثیقه درصورت ارائه تسهیلات درخواستی 
مالک گواهی ســپرده، نزد خرانه بانک ها 
قرارگیــرد تا ســرمایه ها از حالــت راکد، 
خارج شده و موجب ایجاد اعتبار برای تولید 

شود.
در تازه ترین گزارش منتشرشــده از سوی 
 Bank شــرکت خدمات مالی و بانکداری
of America، ایــن موسســه پیش بینی 
کرده اســت که قیمت جهانی طلا در سال 
تاریخی  جاری میلادی به بالاترین سطح 

خواهد رسید.
به گزارش صبح امروز و به نقل از کیتکو، 
تحلیلگران این موسســه چشــم انداز خود 
از آینده قیمت طــلا را 50 درصد افزایش 
داده اند و بر ایــن باورند که قیمت فلز زرد 
طی 18 ماه آینده به ســه هزار دلار خواهد 

رسید.
 Bank of ،علاوه بــر رشــد 18 ماهــه
America  قیمت طلا در ســال 2021 را 
به  طور متوســط دو هزار و 63 دلار در هر 

اونس پیش بینی کرده است.
یکی از کارشناسان این موسسه گفته است: 
به دنبال کوچک تر شــدن اقتصاد کشورها، 
افزایش هزینه های مالی و رشد بدهی های 
بانک مرکزی، ارزهای فیات تحت فشــار 
قرار خواهند گرفت و طلا به گزینه جذابی 

برای سرمایه گذاران تبدیل می شود.
اگرچه تقویــت دلار آمریکا و تقاضای کم 
بــرای جواهرات فیزیکی در آســیا ممکن 
اســت عاملی تاثیرگذار بر بازار طلا باشد، 
اما تحلیلگران بر این باورند که فدرال رزرو 
فضای کافی برای حرکت ســرمایه گذاری 
به ســوی طلا و قیمت های بالاتر را فراهم 

کرده است.

مســوول بازرسی و رسیدگی به شکایات سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان رضوی گفت: از امروز 
براساس ابلاغ کشوری وزارت صنعت، معدن و تجارت به استانها به منظور ساماندهی بازار خودرو، برخورد 

با احتکار آن به ویژه خودروهای صفر در بازار استان آغاز شده است.
به گزارش صبح امروز، مهدی مقدســی افزود: در این راستا در نخســتین گام بازرسان سازمان صنعت، 
معدن و تجارت استان به یک محوطه بازی واقع در خیابان بهار مشهد مشکوک شدند و پس از بازرسی 

سه خودروی صفر پلاک گذاری نشده را کشف کردند.
وی ادامه داد: هرچند تعداد خودروهای کشــف شده، محدود بود اما ظواهر امر نشان می دهد که محوطه 

مزبور محل انبار و تخلیه خودرو است که آن محل بلافاصله با دستور قضایی پلمب شد.
مســوول بازرسی و رسیدگی به شکایات سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان رضوی گفت: برخورد 
بــا احتکارکنندگان خودرو یک موضوع جدی اســت و در این راســتا امروز نشســت توجیهی با صنف 

نمایشگاه داران خودرو در مشهد برگزار شد.
مقدســی افزود: نمایشــگاه داران خودرو و صاحبان پارکینگهای خودرویی موظف هستند تعداد موجودی 
خودروهای خود را در ســامانه جامع انبارها به ثبت برســانند در غیر این صورت کشف هر انبار خودروی 

ثبت نشده ای، احتکار کالا تلقی شده و با مسبب آن برخورد قانونی می شود.
وی اضافه کرد: تاکنون ســازمان صنعت، معدن و تجارت مســوولیتی در قبال نظارت بر قیمت خودرو 
نداشت و فقط در حوزه عدم اجرای تعهدات نمایندگی های فروش خودرو اعمال نظارت می کرد به طوری 
که فقط از ابتدای امســال تاکنون 39 پرونده تخلف در این خصوص به ارزش 15 میلیارد ریال در استان 

تشکیل شده است.
مســوول بازرسی و رسیدگی به شکایات ســازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان رضوی گفت: اخیرا 
قیمتهای متعارف خودروها توســط ســازمان حمایت از مصرف کنندگان اعلام شــده و در انتظار ابلاغ 

شیوه نامه اجرایی برای نظارت بر قیمت خودرو در بازار هستیم.

محققان دریافتند که افراد از این موضوع نگران هستند که از طریق تماس با پول نقد، ویروس کووید-19 
به آنان منتقل شود و کمتر در معاملات خود از پول نقد استفاده می کنند و این عدم استفاده از پول نقد، 

بخشی از تغییر روش پرداخت در آینده خواهد بود.
به نقل از تریهاگر، در این روزهای کرونایی، لمس پول، برای افراد اندکی دشــوار شــده اســت. معمولا 
فروشگاه ها و مکان های خرید برای جلوگیری از انتشار کروناویروس، از قبول پول نقد اجتناب می کنند.

محققان اظهار کردند: این ویروس بر روی پول نقد و محل هایی که تماس افراد در آن بســیار اســت، 
قابل انتقال است.

ازاین رو، کارشناســان توصیه می کنند: در صورت امکان، از جابجایی پول نقد خودداری کنید و در عوض 
از کارت اعتباری شخصی یا روش های پرداخت جایگزین استفاده کنید. بر اساس اعلام بانک انگلیس و 
ســازمان بهداشت جهانی، خطر انتقال ویروس کرونا از طریق پول نقد بسیار جدی است. استفاده از پول 
نقد برای افراد فقیر، کودک و افرادی که کارت اعتباری یا بانکی ندارند، مشکلی بسیار قابل توجه است.

همچنین، برخی از کشــورها هم هنوز بر پایه پول نقد عمل می کنند و استفاده از کارت های اعتباری در 
آنها رایج نیســت، این دوران بسیار مهم است و می تواند عاملی برای تغییر روش پرداخت در آینده باشد. 

به عنوان مثال، در بسیاری از رستوران ها و فروشگاه های آلمان، از دستگاه کارت خوان استفاده نمی شود.
بر اســاس دوویچه وله، آلمانی ها به کارت بانکی اعتماد ندارند و میل شــدید برای حفظ حریم خصوصی 
دارند و عدم اعتماد به هر نوع نظارت را عاملی برای عدم استفاده از کارت های بانکی می دانند. محققان 
افزودنــد: تردید برای رهایی از پول نقــد در بین آلمانی ها وجود دارد و آنان بر این باورند که پول نقد به 

معنای نوعی آزادی برای آنان است.
شــاید عدم اســتفاده از پول نقد بتواند عاملی برای تغییر در این جوامع باشــد. پس هر بار اســتفاده از 
کارت بانکی به جای پول نقد می تواند گامی در این راستا باشد. البته با توجه به برخی از عقاید و همچنین 

عدم دسترسی به کارت بانکی برای برخی از افراد، هنوز پایان عمر استفاده از پول نقد نرسیده است.
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  بــا توقف معاملات 
بازار گواهی ســپرده 
طلا،  ســکه  کالایی 
احتمــال نمــی رود 
قیمت ســکه طلا که 
نوســانات  از  متاثر 
جهانی، نــرخ ارز و... 
تحت تاثیر  اســت، 
قرارگیــرد. این امر، 
افــراد را به ســوی 
رسمی  غیر  معاملات 

سوق می دهد.
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کیانوش جهانپور در نشســت خبری خود که به صورت ویدئو کنفرانس 
برگزار شد، در خصوص آمار جدید ابتلاء به ویروس کرونا در 2۴ ساعت 
منتهی به ظهر امروز _ یکشــنبه 28 اردیبهشــت ماه _ اظهار کرد: در 
این بازه زمانی بر اســاس جدیدترین نتایج آزمایش های کرونا در کشور 
یک هزار و 806 نفر مبتلای جدید شناســایی شــده که با این تعداد، 
مجموع مبتلایان به کرونا در کشــور تا امروز به 120 هزار و 198 نفر 
رســیده است.وی با بیان اینکه از بین افراد مبتلا به کووید 19، دو هزار 

و ۷05 نفر در بخش های مراقبت ویژه بیمارستانی بستری و در وضعیت 
بحرانی هستند، افزود: از تعداد بیماران بستری در بیمارستان های کشور 
تاکنون 9۴ هزار و ۴6۴ نفر بهبود یافته و از بیمارستان ترخیص شده اند.
ســخنگوی وزارت بهداشــت تعداد جانباختگان بیماری کرونا طی 2۴ 
ســاعت اخیر در کشــور را 51 نفر اعلام کرد و گفت: با احتساب این 
آمار از ابتدا تاکنون در کشــور بر اثر بیماری کرونا شــش هزار و 988 

نفر جان باخته اند.

51 فوتی بر اثر کرونا طی 
24 ساعت گذشته

فروش شیره جان برای تکه ای نان
بررسی پدیده   شوم کودک فروشی با افزایش میزان فقر در خانواده ها

طی سال های اخیر باورها د ر مورد  کرامات 
انســانی روزبه روز رنگ باخته و تاسف بارتر 
آن که واژه فقر، منشأ افول حقوق شهروند ی 
شــد ه اســت. این عوامل به کمک عوامل 
د یگر سبب شــد ه تا د ر برهه کنونی زند گی 
اجتماعی، فروش جنیــن و نوزاد  به صورتی 
بی رویــه و لجام گســیخته رواج یابد  که د ر 
این میان رد پــای، زنان کارتن خواب، معتاد  
به مواد مخد ر ســنتی و صنعتــی و قربانی 
آسیب های اجتماعی را می بینیم که به جهت 
پاره ای مشــکلات ناشی از شــرایط بغرنج 
زند گی، جنین خود  را قبل از وضع حمل به 
افراد  فاقد  صلاحیت وو د لالان پیش فروش 
می کنند  و این خلایق معصوم که نقشی د ر 
سرنوشت خود  ند ارند ، د ر معرض آسیب های 
متعــد د  اجتماعی قرار می گیرند  و اغلب آنها 
د ر د ام باند های ســود جوی متکد یان گرفتار 

می آیند .
اما فروش و خرید جنین صرفا د ر شــرایط 
فوق خلاصــه نمی شــود  و بایــد  ماد ران 
متقاضــی ســقط  جنیــن یــا نوزاد انی که 
ناخواســته یا نامشــروع د ر رحم به وجود  
می آیند  را نیز به ایــن آمار اضافه کرد ؛ که 
د لالان به حامل جنین پیشنهاد  می د هند  د ر 
ازای پولی که د ریافت می کنند ، بچه خود  را 
به خانواد ه هایی که بچه د ار نمی شوند ، واگذار 
کنند  که مورد  اخیر اغلب د ر بیمارستان های 
د ولتی گزارش شــد ه و د لال ها با پرد اخت 
مخارج بیمارســتان به زنان بارد ار، به عنوان 
را پیش خرید  کرد ه و  نوزاد ان  پیش قســط، 
آنها را به قیمت های بالا به زوج هایی نابارور 
می فروشند . مثلا خانواد ه ای د ر روستا زند گی 
می کنند  که 8فرزنــد  د ارند  و هیچ د رآمد ی 
ند ارند . آنها خیلی هم اســتقبال می کنند  که 
فرزند  نهم خود  را که د ر راه اســت با قیمتی 

بین 10 تا 50 میلیون بفروشند . 
به گــزارش صبح امروز به نقــل از روابط 
الله  دکترحبیــب  بین الملــل،  عمومــی 
مسعودی فرید در خصوص اهمیت موضوع 
فرزندخواندگی گفت: موضوع فرزندخواندگی 
در همه جای دنیا از موضوعات بســیار حائز 
اهمیت است به گونه ای که  همه دولت ها 
نظارت خاص و قوانین ســخت و ویژه ای 

برای آن در نظر می گیرند.
نظارت ویژه پس از فرزند خواندگی

وی افزود: حتی آنها نظارت می کنند که به 

چه خانواده ای  کودک واگذار کنند و بعد از 
سپردن کودک و خانواده نظارت  خیلی ویژه 
دارند، چرا کــه باید خانواده صلاحیت لازم 
از لحاظ اخلاقی و ســلامت روان را داشته 
باشد تا بتواند  نگهداری های لازم را برای 

کودک انجام انجام دهد.
وی با بیان اینکه این خانواده ها  نباید سابقه 
سو و اعتیاد به مواد مخدر و محرک داشته 
باشند واز تمکن مالی لازم برای نگهداری 
از کودک برخوردار باشد بیان داشت : قانون 
ســال 92 مجلس شــورای اسلامی نسبت 
به قانون ســال 53 به دلیــل اینکه امکان 
فرزندخواندگی را افزایش داده اســت بسیار 

مترقی تر است.
سالانه حدود دو هزار مورد  

فرزندخواندگی  به خانواده ها  واگذار 
می شود

وی افزود: براساس آمار بهزیستی با استفاده  
قانون جدید، حداقل هر ساله بین 20 تا 30 
درصد شاهد افزایش تعداد کودکانی که به 
فرزند خواندگی پذیرفته می شــوند هستیم 
.در حال حاضر نیز سالانه نزدیک به هزار و 
۷00تا دو هزار مورد انواع فرزندخواندگی در 
سازمان بهزیســتی به خانوادههای مختلف 

سپرده می شود.
فریــد در ادامه گفت: نکتــه مهمی که در 
موضوع فرزنــد خواندگی وجــود دارد این 
اســت که براســاس قانون جدید که سال 

92 مجلــس شــورای اســلامی مصوب و 
آیین نامه های آن در ســال 9۴ به تصویب 
هیأت دولت رسید  اگرخانواده ای هم  فرزند 
داشته باشــد می تواند کودک بعنوان فرزند 
خواندگــی بگیــرد و یا اگــر کودکی پدر و 
مادر داشت درصورت احراز عدم صلاحیت 
خانواده از ســوی  قاضی می تواند با اعلام 
حکم ســلب حضانــت کودک بــه عنوان 

فرزندخوانده پذیرفته شود.
وی با اشاره به اینکه براساس قانون قبلی، 
تنها ســن زیر 12 ســال می توانســت به 
فرزندخواندگی واگذار شود افزود: با توجه به  
اســتقبال خانواده ها برای فرزند پذیری، در 
حال حاضرکودکان تا 16 سال نیز می توانند 

بعنوان فرزند خوانده پذیرفته شوند.
بــه گفته معــاون امور اجتماعی ســازمان 
گذشــته  ســال  در  کشــور،  بهزیســتی 
160 کــودک دارای بیمــاری خــاص به 
فرزندخواندگی پذیرفته شدند و 130 کودک 
دختر هم توسط خانم های مجرد بالای 30 

سال به فرزندخواندگی گرفته شدند.
فروش نوزاد غیرقانونی بوده و پیگرد 

قانونی دارد
معاون امور اجتماعی ســازمان بهزیســتی 
کشــور در ادامه در خصــوص آگهی های 
فروش کودکان گفت: اخیرا اخباری مبنی بر 
فروش نوزاد مطرح شــده است که این کار 
غیرقانونی بوده و پیگرد قانونی دارد چراکه 

بعنوان قاچاق کودک محسوب می شود.
وی افزود: جلسات متعدد با پلیس فتا و قوه 

قضاییه داشــتیم تا برخورد لازم با خرید و 
فروش نوزاد صورت گیرد.

وی با اشاره به اینکه برای واگذاری کودک 
باید فرآیند فرزندخواندگی طی شــود بیان 
داشت : افرادی که اقدام به خرید و فروش 
کــودک می کنند صلاحیــت لازم را برای 
فرزندخواندگی ندارند، به همین دلیل دست 

به چنین کاری می زنند.
به گفته فریــد، وقتی فرآیند فرزندخواندگی 
را در کشــورهای خارجی بررسی می کنیم 
می بینیم که شــرایط خیلی سفت و سختی 
را بــرای این اقدام در نظــر گرفته اند یعنی 
چگونگی صلاحیت خانواده را بررســی می 

کنند.
فرید گفت: بیشــتر بررســی های ما پیش 
از ورود کــودک بــه خانــواده متقاضــی 
فرزندخواندگــی انجام می شــود آن هم به 
این دلیل است که اگر خانواده ای صلاحیت 
پذیرش فرزند خوانده را نداشته باشد، قبل از 
تحویل کودک به آن ها از وارد شدن آسیب 

روحی به او جلوگیری کنیم.
معاون امور اجتماعی ســازمان بهزیســتی 
کشــور تصریح کرد: اگر آگهی های فروش 
کــودکان را در فضایی ببینیــم نه تنها این 
موارد را به پلیس فتا گزارش می کنیم، بلکه 
از طریق دادســتانی ورود می کنیم. چرا که 
نمونه بارز جرم است و بعنوان قاچاق کودک 
محسوب می شــود. اگر خانواده ای نسبت 
به خرید نوزاد اقدام کرده باشــند، مرتکب 
جرم شدند و اگر فردی واسطه این خرید و 

فروش باشد جرمش بیشتر است.
وی با تأکید بــر اینکه جرم خرید و فروش 
کودک جرم قاچاق کودک به شمار می رود 
و مجــازات ســختی در انتظار ایــن افراد 
است، از همه شــهروندان خواست چنانچه 
با چنین مواردی، مواجه شــدند موضوع را 
به دادستانی و یا ســازمان بهزیستی اعلام 
کنند، چراکه ممکن اســت ایــن کودکان 
برای کارهــای غیر اخلاقی، تکدی گری و 
فروش مواد مخدر خریداری شــوند و حتی 
ممکن اســت اعضای بدن این کودکان نیز 

به فروش برسد.
وی در ادامــه بــه ســامانه فرزندخواندگی 
اشــاره کرد وبیان داشــت :هــدف از راه 
اندازی این ســامانه ایجاد شفافیت در حوزه 
فرزندخواندگی، دسترســی آسان تر و قابل 
رهگیری و نظارت و اطلاع از چگونگی روند 

صف فرزندخواندگی دانست.

مهمترین مصوبات کمیسیون اجتماعی 
مجلس دهم

اجتماعــی  کمیســیون  رئیــس 
مجلس شورای اسلامی به تشریح 
و  اقدامات  مصوبــات،  مهمترین 
ســفرهای این کمیسیون در این 

دوره از مجلس پرداخت.
عبدالرضــا عزیزی با اشــاره به 
مهمتریــن مصوبات کمیســیون 
اجتماعی در این دوره از مجلس، 
گفت:  طرح تقویت و توسعه نظام 

اســتاندارد، لایحه الحاق به تعاونی کار نیروهای مسلح و اتکا به فهرست غیردولتی، 
لایحه کاهش ســاعت کار بانوان شاغل دارای شــرایط خاص، طرح بیمه موسسان 
و مدیران آموزشــگاه های فنی و حرفه ای آزاد، لایحه اساسنامه سازمان انرژی های 
تجدیدناپذیرو بهره وری انرژی )ســاتبا(، لایحه تمدید مدت اجرای آزمایشــی قانون 
اســتخدام نیروی انتظامی جمهوری اســلامی ایران، لایحه موافقت نامه بین ایران 
و دولــت ترکیه در خصوص تامین اجتماعی، طــرح اصلاح بند الف ماده 103 قانون 
مدیریت خدمات کشوری، طرح تشکیل وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دســتی، اصلاح قانون مقررات کار مناطق آزاد تجاری- صنعتی، طرح طبقه بندی و 
ساماندهی مشــاغل کارکنان ارکان ثالث وزارت نفت، طرح استفساریه تبصره 2ماده 
۷6قانون تامین اجتماعی، طرح تعیین تکلیف کارگزاران بیمه کشاورزی، طرح تشکیل 
وزارت بازرگانی و طرح اصلاح ماده )۴۴( قانون مدیریت خدمات کشوری در خصوص 
بومی گزینی در جذب و استخدام در دستگاه های اجرایی در این کمیسیون به تصویب 

رسیدند.
توجه ویژه کمیسیون اجتماعی به بازنشستگان، ایثارگران و کارگران

نماینده مردم شــیروان در مجلس شورای اسلامی در مورد سایر مصوبات کمیسیون 
اجتماعی، ادامه داد: لایحه استفساریه قانون ممنوعیت بکارگیری بازنشستگان، لایحه 
اصلاح و دائمی نمودن قانون مدیریت خدمات کشــوری، طرح استفساریه جزء6بند 
3ماده 86قانون پنج ساله ششم توسعه، طرح اصلاح تبصره یک و حذف تبصره های 
2تا۴بنــد الف و اصلاح بند ب ماده 13 قانون جامع خدمات رســانی ایثارگران، طرح 
تبدیل وضعیت شــاغلان دســتگاه های دولتی و دارندگان گواهــی قبولی در آزمون 
ادواری از ســال 80 تا 96، طرح تعطیلی روز پنجشــنبه کلیه مراکز اداری، آموزشی 
و قضایی در کلیه اســتان ها و شهرســتان های همانند تهران، طرح استفساریه بند ج 
ماده 112قانون برنامه ششم توسعه، طرح استفساریه جزء ۴ بند ب تبصره 2ماده ۷6 
قانون تامین اجتماعی، طرح ســاماندهی کارکنان قراردادی دانشــگاه پیام نور، طرح 
اصلاح تبصره ماده 61 قانون مدیریت خدمات کشــوری، طرح تشکیل کمیته جذب 
ســرمایه داخلی و صدور مجوز ایجاد واحدهــای تولیدی، طرح الحاق یک تبصره به 
ماده 6۴ قانون مدیریت خدمات کشوری، طرح اصلاح بند »ز« ماده یک قانون جامع 
خدمات رســانی به ایثارگران، طرح استفساریه عدم شــمول ماده 8۴ قانون مدیریت 
خدمات کشوری در رعایت ســقف مرخصی قابل ذخیره به ایثارگران مشمول قانون 
حالت اشتغال و ذخیره مرخصی ناشی از اعمال مواد 9و 11 قانون تسهیلات استخدام 
جانبازان مصوب ســال۷۴ و طرح الحاق یک بند به ماده 68 قانون مدیریت خدمات 

کشوری از دیگر مصوبات این کمیسیون بودند.
طرح های تحقیق و تفحص انجام شده توسط این کمیسیون در این دوره از مجلس

عزیزی با یادآوری اینکه 18 طرح تحقیق و تفحص نیز توســط کمیسیون اجتماعی 
پیگیری شده است، خاطرنشان کرد: تحقیق و تفحص های صورت گرفته توسط این 
کمیسیون پیرامون عملکرد وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، شرکت سرمایه گذاری 
تامین اجتماعی شســتا و شــرکت های تابعه، صندوق بازنشستگی کشوری، صندوق 
کارآفرینــی امید، نحوه برخورد با کارگران معدن روســتای آبــدره تکاب، پرداخت و 
دریافت حقوق های نامتعارف و عملکرد صندوق بازنشســتگی فولاد و شــرکت های 

وابسته بوده است.
کدام وزرا برای پاسخگویی در کمیسیون اجتماعی حضور پیدا کردند؟

ایــن نماینده مــردم در مجلس دهم در خصوص 2۴6مورد طرح ســوال که تنها در 
یکسال گذشــته به کمیسیون اجتماعی ارجاع شــده بود، یادآور شد: این سوال ها از 
وزرای تعــاون، کار و رفــاه اجتماعی، صنعت، معدن و تجــارت، ارتباطات و فناوری 
اطلاعات، اقتصاد و دارایی، آموزش و پرورش، جهادکشاورزی، نیرو، دفاع و پشتیبانی 

نیروهای مسلح، کشور، راه و شهرسازی و ورزش و جوانان مطرح شد.
سفرهای استانی کمیسیون اجتماعی 

رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اســلامی، ضمن بیان سفرهای متعددی 
که توسط اعضای این کمیســیون جهت بررسی وضعیت استان های مختلف در پی 
وقوع حوادث یا ارائه گزارش صورت گرفته اســت با اشاره به 8سفر استانی اخیر این 
کمیســیون، تاکید کرد: اعضای این کمیسیون در سال گذشته به استان های خراسان 
رضوی، هرمزگان، آذربایجان شــرقی، خوزستان، قزوین، سیســتان و بلوچستان و 

فارس سفر کردند.

شروع خدمت رسانی قایم به بیماران 
غیر کرونایی

علوم  دانشــگاه  درمــان  معاون 
پزشــکی مشــهد اظهار کرد: با 
توجه به کاهش میزان بســتری 
بیمــاران مبتلا بــه کووید-19، 
برنامه بســتری و ارائه خدمات به 
بیماران سکته مغزی کد ۷2۴ در 
بیمارستان قائم)عج( از سر گرفته 

شد.
دکتر شــاپور بدیعی در گفتگو با 

وب دا،  با بیان اینکه همزمان با شــیوع ویروس کرونا و نیاز به تخت های بستری و 
مراقبت های ویژه برای ارائه خدمات به این بیماران، بیمارســتان قائم)عج( به عنوان 
مرکز ارجاع در این زمینه تعیین شــد خاطر نشــان کرد: با همکاری و حمایت های 
بیمارستان رضوی تمامی بیماران با کد ۷2۴ برای ادامه روند درمان و دریافت خدمات 
به این مرکز انتقال یافتند و در حال حاضر با توجه به کاهش میزان بســتری بیماران 
کووید -19 به طور مجدد خدمات به بیماران ســکته مغزی در بیمارستان قائم)عج( 

آغاز شده است.
وی تصریــح کــرد: در صورت ادامه روند کاهش بســتری بیمــاران کووید-19 در 
بیمارســتان قائم)عج( این مرکز از حالت ارجاع این دســته از بیماران به طور کامل 

خارج خواهد شد و به طور کامل به بیماران غیر کرونایی اختصاص خواهد یافت.
وی بــا بیان اینکه در حوزه بیماران ســکته قلبی با کد 2۴۷ نیز ۴ بیمارســتان غیر 
دانشگاهی با دانشگاه علوم پزشکی مشهد همکاری موثری داشتند خاطر نشان کرد: 
در حــال حاضر برنامه ریزی برای انتقال و ارائــه خدمات به بیماران کد 2۴۷ نیز در 
بیمارســتان های دانشگاهی آغاز شده است و به زودی تمامی خدمات در این مراکز 

ارائه می شود.

خبر

رئیس کارگروه آســیب های اجتماعی مجلس با تاکید بر اینکه کامل شدن زنجیره درمان تا اجتماع پذیری 
معتادان متجاهر به تنهایی از عهده بهزیســتی خارج است بر ضرورت همکاری دستگاه ها و بازنگری در 

روش های درمان اعتیاد تاکید کرد.
همایون هاشــمی در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاری خانه ملت، با ابراز نگرانی از اینکه معتادان متجاهر 
به یکی از آسیب های جدی و اساسی کلانشهرها به ویژه پایتخت تبدیل شده است، گفت: بر اساس ماده 
80  قانون برنامه ششــم توسعه بهزیستی و شــهرداری باید علاوه بر نگهداری از معتادان نسبت به راه 
اندازی مراکز توانمندســازی اقدام کند در این رابطه روند درمان معتادان متجاهر نیاز به مدیریت پیچیده 

دارد که نیاز است همه دستگاه ها با بهزیستی همکاری لازم را داشته باشند.
رئیس کارگروه آســیب های اجتماعی مجلس، ســاماندهی و توانمندســازی معتادان متجاهر را نیازمند 
همکاری تمامی دســتگاه ها دانســت و ادامه داد: معتادان باید در کمپ هــای اجباری نگهداری و مورد 

بازتوانی قرار  گیرند تا زمینه بازگشت شان به جامعه فراهم شود.
وی با انتقاد از اینکه زنجیره جمع آوری، درمان، بازتوانی و اجتماع پذیری معتادان متجاهر به درستی شکل 
نمی گیرد، افزود: هر چند برای کسب نتیجه بهتر این زنجیره باید در زمان مناسب انجام شود اما متاسفانه 
ناقص است البته فاز جمع آوری همیشه به خوبی طی شده اما درمان، بهبودی، بازتوانی و اجتماع پذیری 

به درستی انجام نشده زیرا نیاز به صرف هزینه های گزاف و بالا دارد.
نماینده مردم میاندوآب، شــاهین دژ و تکاب در مجلس شورای اســلامی با تاکید بر اینکه کامل شدن 
زنجیره درمان تا اجتماع پذیری معتادان متجاهر به تنهایی از عهده بهزیســتی خارج است، گفت: باید در 
روش های درمان و برنامه اعتیاد بازنگری شــود؛ اکنون روش های نوین و مددکارانه که مبتنی بر اجتماع 
محور و حمایت های خانوادگی است در جهان مورد توجه قرار گرفته و ما هم باید در این زمینه کارهای 
جدی تری انجام دهیم و وزارت کشــور به عنوان متولی باید از دستگاه های معین کمک بگیرد و معضل 

معتادان متجاهر را مدیریت کند.
هاشــمی افزود: معضل اعتیاد در جامعه رو به گســترش است و دســتگاه ها به اندازه سهمی که قانون 

برایشان پیش بینی کرده باید همکاری کرده و پای کار بیایند.

مدیر روابط عمومی دانشــگاه 
اظهار  مشــهد  پزشکی  علوم 
کرد: از زمان شــیوع ویروس 
کرونــا در کشــور، از تمامی 
به منظور  ابزارهای رسانه ای 
اطــلاع رســانی و افزایــش 
آگاهی مردم در این دانشــگاه 
استفاده شــد و در این راستا 
در  اجرا  بــه  موثری  اقدامات 

آمد.
به گــزارش صبح امروز، دکتر 
محمــد رضا رحیمــی با بیان 
اینکه اطلاع رسانی صحیح و 

شــفاف و اســتفاده از تمامی ابزارهای رسانه ای اعم از دیداری، شــنیداری و نوشتاری نقش موثری در 
افزایش آگاهی مردم و فرهنگ سازی سلامت دارد خاطر نشان کرد: برنامه ریزی در حوزه اطلاع رسانی 
از پیش از شــیوع بیماری کووید-19 در قالب تبلیغات محیطی، برگزاری نشســت های علمی در رسانه 
ملی، انجام مصاحبه با خبرنگاران روزنامه ها، نشــریات و سایت های خبری در دستور کار قرار گرفت و 

پس از شیوع این بیماری نیز به طور جدی تری دنبال شد.
وی خاطر نشــان کرد: در این مدت بیش از ۷9 هزار دقیقــه برنامه زنده رادیویی و تلویزیونی و بیش از 
36 هــزار دقیقه برنامه رادیویی برای پخش در رادیو زیارت و رادیو نما با همکاری رســانه ملی تولید و 

پخش شد.
مدیر روابط عمومی دانشــگاه علوم پزشکی مشهد انجام 6۴ مصاحبه مطبوعاتی با روزنامه های خراسان 
رضوی، قدس، شهرآرا و صبح امروز، ساخت 2۷ برنامه تولیدی در صدای شبکه خراسان رضوی )صدای 
زائر، صبح بخیر خراسان، سرای زندگی، در مسیر زندگی، مردم و مسئولان و صدای پای بهار( ، ساخت 
3۷ برنامه  تولیدی در ســیمای خراسان رضوی )گزارش 5، پزشــک شما، صبح خراسانی، شب  شرقی، 
خونه به خونه و اشــاره( و حضور متخصصان و اعضای هیات علمی در 29 برنامه پزشــک شــما از دیگر 

اقدامات انجام شده در این زمینه به شمار می رود.
دکتر رحیمی با بیان اینکه پایگاه خبری وب دا دانشگاه علوم پزشکی مشهد یکی از ابزارهای مهم اطلاع 
رسانی در این حوزه بود خاطر نشان کرد: در این مدت بیش از 8۴0 خبر با موضوع اختصاصی کووید-19 

و در محورهای پیشگیری، عملکردها و درمان در این پایگاه تولید و درج شده است.
وی تصریــح کرد: تولید 2۴8 فیلم  به مدت 30 هزار دقیقــه، تولید بیش از 98 کلیپ،تولید تیزر به مدت 
8006 دقیقه وتولید 52 برنامه آموزشی با حضور پزشکان، روانشناسان، اساتید و مسئولان دانشگاه علوم 
پزشــکی مشهد در خصوص کرونا هرکدام به مدت ۴ دقیقه و جمعاً بیش از 208 دقیقه از دیگر اقدامات 

انجام شده در این زمینه به شمار می رود.
مدیر روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی مشهد،برگزاری 8 نشست خبری با حضور مسئولان دانشگاه،  
برگزاری 62  مصاحبه اختصاصی و  انعکاس 253 خبر در خبرگزاری ها و سایت های خبری )وب دا، مهر، 
ایســنا، ایرنا، فارس، تسنیم، نبض شهر، باشــگاه خبرنگاران جوان، صدا و سیما ، ایکنا، ایلنا، دانا، قطره 
نیوز، ســایت خبری جوان، صبح توس، شبســتان، اخبار علمی، آخرین خبر و غیره(، را از دیگر اقدامات 

انجام شده برشمرد.
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  با توجه به  اســتقبال 
خانواده ها برای فرزند 
حــال  در  پذیــری، 
حاضرکــودکان تا ۱6 
ســال نیز می توانند 
خوانده  فرزند  بعنوان 

پذیرفته شوند

فروش  آگهی های  اگر 
کــودکان را در فضایی 
ببینیــم نــه تنها این 
موارد را بــه پلیس فتا 
بلکه  می کنیم،  گزارش 
از طریق دادستانی ورود 
نمونه  می کنیم. چرا که 
بارز جرم است و بعنوان 
قاچاق کودک محسوب 
می شود. اگر خانواده ای 
نســبت به خرید نوزاد 
اقــدام کرده باشــند، 
مرتکب جرم شدند و اگر 
فردی واسطه این خرید 
و فروش باشــد جرمش 

بیشتر است
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انتشار »مثنوی معنوی« 
با امضای محمدعلی موحد

چاپ چهارم »مثنوی معنوی« با تصحیح محمدعلی موحد توسط انتشارات 
هرمس منتشر شد.

این اثر از امروز )28 اردیبهشــت ماه 99( با امضای مصحح در شهر کتاب 
آنلاین و شهر کتاب مرکزی، شهیدبهشتی، الف، ساعی و قزوین در اختیار 

مخاطبان و علاقه مندان به مولانا و مثنوی قرار گرفت.

تصحیح این اثر با به کارگیری نســخه هایی که با دقت تمام، نه به طریق 
نمایشی و ویترین آرایی بلکه با وسواسی علمی و امانت داری، کلمه به کلمه 
و مو به مو، خوانده شــده و موارد اختلاف ثبت شــده است و دشوارترین 
مرحله کار، نقد و بررســی و گزینــش از میان روایت های مختلف و تثبیت 

متن و با انتقال دگرسانی ها به پای صفحه، فراهم آمده است.

قوانین اسکار مستند تحت تاثیر کرونا

آکادمی علوم و هنرهای ســینمایی اســکار، از تغییراتی موقتی برای پذیرش آثار در 
شاخه بهترین مستند بلند نود و سومین دوره این جوایز سینمایی خبر داد.

به گزارش ایســنا، بر اساس اطلاعیه ای که در ســایت آکادمی اسکار منتشر شده به 
ســبب شرایط خاص در سراسر جهان و بحران شــیوع ویروس کرونا که به تعطیلی 
بسیاری از سینما انجامیده است، آثار مستند متقاضی شرکت در شاخه بهترین مستند 
نود و ســومین دوره جوایز ســینمایی اسکار نیازی به حداقل هفت روز اکران در لس 

آنجلس و هفت روز اکران نیویورک در بازه زمانی تعیین شده نخواهند داشت.
بر اســاس قوانین اصلی آکادمی اســکار، تنها حضور در یک یا دو جشنواره سینمایی 
برای واجد شــرایط شدن و رقابت در شاخه اسکار مســتند کافی نبود و فیلم ها باید 
جوایزی را در فهرستی از جشنواره های واجد شرایط کسب می کردند اما طبق تغییرات 
موقتی که تنها برای جوایز 2021 اعمال خواهد شد، تنها پذیرش آثار مستند در بیش 

از یک جشنواره واجد شرایط برای رقابت اثر در جوایز اسکار کفایت می کند.
فهرست جشنواره های واجد شرایط برای شاخه بهترین مستند اسکار شامل جشنواره 
فیلم برلین، جشــنواره مستند کپنهاگ )CHP:DOX(، جشــنواره مستند فول فریم 
آمریکا، جشنواره بین المللی مستند هات داکس کانادا، جشنواره فیلم سانفرانسیسکو، 
جشنواره فیلم جنوب از جنوب غرب، جشنواره فیلم ساندنس، جشنواره فیلم ترایبکا و 
جشــنواره مستند ترو/فالس می شود که بسیاری از این رویدادهای سینمایی علی رغم 
اعلام فهرســت آثار، به سبب شــیوع ویروس کرونا لغو و یا به زمانی دیگر موکول 

شده اند.
همچنین آثار مستندی که بدون حضور در جشنواره ها و اکران سینمایی تنها  از طریق 
شبکه های ویدئوی درخواستی )VOD( و یا شبکه های تلویزیونی به نمایش گذاشته 
شوند نیز واجد شرایط رقابت در شاخه اسکار مستند 2021 هستند به این شرط که از 
پیش برنامه اکران سینمایی خود را اعلام کرده باشند و در بازه زمانی 60 روز نمایش 

در شبکه )VOD(، در سرویس آنلاین نمایش آکادمی اسکار نیز در دسترس باشد.
در صورت بازگشــایی سینماها در آمریکا هنوز نیازی به ۷ روز اکران در لس آنجلس 
و نیویورک نخواهد بود. اما فیلم ها حتما باید به مدت یک هفته در یکی از پنج شــهر 
لس آنجلس، نیویورک، شیکاگو، آتلانتا و یا منطقه خلیج سانفرانسیکو اکران سینمایی 

داشته باشند.
پیش بینی می شود امسال با توجه به وضع قوانین جدید افزایش چشمگیری در شمار 
آثار واجد شرایط رقابت در شــاخه بهترین مستند اسکار ایجاد شود. در نود و دومین 

دوره جوایز سینمایی اسکار 151 اثر مستند واجد شرایط رقابت شناخته شدند.

انتشار چهار کتاب کانون پرورش فکری 
کودکان و نوجوانان به زبان چینی

چهار عنوان کتاب کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان که حق نشر )کپی رایت( 
آن ها به ناشری چینی واگذار شده بود، منتشر و وارد بازار نشر چین شد.

به گزارش اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل کانون، »پرنده، پسرک، قطار« به 
نویسندگی احمدرضا احمدی و تصویرگری راشین خیریه، »ماه بود و روباه«، »سارای 
مهربان« و »من می ترســم« هر سه به نویســندگی و تصویرگری آناهیتا تیموریان، 

عنوان  این کتاب ها هستند که به زبان چینی منتشر شده  است.
 )CNPIC Digital Printing )Beijing این چهار عنوان کتاب از ســوی انتشــارات
با همکاری آژانس کیا از ایران و آژانس YOUBOOK چین در این کشــور منتشــر 

شده است.
بر همین اســاس، کتاب »پرنده، پسرک، قطار« در سال 1395 از سوی کانون تولید 
شــد و بعد از آن به زبان لاتین و کتاب صوتی انگلیســی در اختیار علاقه مندان قرار 
گرفت. این کتاب داســتان پسر کوچکی است که پرنده ی خود را در قطار گم می کند 

و روزها در پی یافتن گم  شده اش می گردد.
بر اساس این خبر، کتاب »ماه بود و روباه« اولین بار در سال 13۷9 منتشر شد. بعدها 
این کتاب به زبان های انگلیســی، ترکی و آذری نیز به چاپ رسید و انیمیشنی نیز به 
کارگردانی بابک نظری بر اســاس آن از سوی کانون تولید شد که جوایز متعددی را 

در کارنامه خود ثبت کرده است.
این کتاب که در ســال 1383 نامــزد دریافت جایزه اوکتاگونــال )مرکز بین المللی 
مطالعات ادبی کودکان و نوجوانان فرانســه( شد در مورد روباهی است که عاشق ماه 
بود، یک شــب تصمیم می گیرد که بالای کوه رفته و ماه را از آســمان بردارد و به 

لانه ی خود ببرد.
قصه ی کتاب »سارای مهربان« که اولین بار در سال 1393 منتشر شد، در مورد سارا 
و عروسکش است که در گوشه ی حیاط لم داده و به خورشید زل زده است. این کتاب 

نیز پیش تر به زبان انگلیسی منتشر شده است.
کتاب »من می ترســم« نیز برای اولین بار در ســال 1389 از سوی کانون پرورش 

فکری تولید و اکنون به همراه سه کتاب دیگر به زبان چینی منتشر شده است.
 You Book Agency یادآوری می شود مذاکره میان آژانس ادبی کیا و آژانس ادبی
برای فروش حق نشــر این آثار در نمایشــگاه بین المللی کتاب پکن در سال 201۷ 
صورت گرفت و کتاب ها با حمایــت دبیرخانه طرح گرنت در ایران به زبان چینی به 

چاپ رسید.

نگاهی به بیش از دودهه خاطرات سریال های ماه رمضانی؛

از خانه به دوش تا زیر خاکی

شـبهای طولانـی ماه 
همیشـه  رمضـان 
سـریال های  بـا 
رمضانـی  مـاه 
ی  شـبکه ها
می شـد  پـر  مختلـف 
سـریال ها  ایـن  و 
تـا  بـود  بهانـه ای 
بـه  اعضـای خانـواده 
دور از هـر دغدغـه و 
را  اسـترس، سـاعاتی 

بماننـد. هـم  دور 
دیر زمانی اسـت کـه در تلویزیون روال 
کنداکتـور ویـژه بـرای این مـاه در نظر 
گرفتـه می شـد و عـادت بـر ایـن بـود 
کـه رسـانه ملـی بـا دسـت های پرتری 
بـه اسـتقبال مـاه رمضـان بـرود. بیش 
از آغـاز سـاخت و پخـش  از دو دهـه 
مجموعه هـای مناسـبتی مـاه رمضـان 
در تلویزیـون می گـذرد و تقریبـا از دهه 
هفتاد بـود که مجموعه های مناسـبتی، 
مخاطبـان پـر و پـا قرصی پیـدا کردند. 
صداوسـیما در آن سـال ها پتانسیل این 
موضـوع را داشـت کـه سـاعت ها مردم 
را پـای تلویزیـون نگـه دارد و نـه تنهـا 
مـردم را از اولیـن دقایق بعـد از افطار تا 
سـاعات پایانی شـب پای تماشـای این 
مجموعه هـا بنشـاند، کـه حتـی همیـن 
فشـردگی پخش سـریال ها نیـز صدای 

اعتـراض برخـی را درآورد.
سـیما  و  صـدا  سـازمان  این کـه  در 
اسـتعداد بی نظیـری در از دسـت دادن 
تردیـدی  دارد،  توانمنـدش  نیروهـای 
نیروهـای خـلاق صـدا  نیسـت. کـوچ 
نمایـش  شـبکه  سـینما،  بـه  سـیما  و 
خانگـی یا پسـتوی خانگی ثابـت کرده 
اسـت. چیـزی که بـه مـاه رمضان های 
کلیـت  نـه  مـی داد،  رونـق  تلویزیـون 
کـه  سـریال،  نـام  بـه  چیـزی  وجـود 
نیروهـای خلاقـی بود که آن سـریال ها 
را می سـاختند. نگاهـی به سـریال های 
ایـن  سـال ها  آن  مانـده  خاطـر  در 

می دهـد. نشـان  بهتـر  را  حقیقـت 
دهه هفتاد و آثار کلاسیک برجای مانده 

سـریال هایی  از  روایت هـا  ایـن  قصـه 
مثـل همسـایه ها بـه کارگردانی حسـن 
فتحـی و نیمه پنهـان  ماه  به کارگردانی 
از  مجیـد جعفـری شـروع شـد. یکـی 
اولیـن سـریال های موفق مـاه رمضانی 
تلوزیـون یادداشـت های کودکی پریسـا 
بخـت آور بـود. سـریالی که البتـه امروز 
کمـی کنـد بـه نظر می رسـد، امـا هنوز 
هـم بـه لحـاظ دراماتیـک، قابـل دفاع 

و از نظـر سـنجیدگی کارگردانـی قابـل 
تامـل اسـت. چراکـه داسـتان قدیمی و 
کلاسـیک بازگشـت بـه خانـه قدیمـی 
پـس از سـال ها هنوز هم از سـوژه های 
محبـوب تلویزیـون و سـینمای ایـران 

ست. ا
چرا قیمه ها رو میریزی تو ماستا؟

حتـی  عطـاران  رضـا  دادن  دسـت  از 
و  صـدا  سـازمان  مثـل  جایـی  بـرای 
عطـاران  بـود!  عجیـب  هـم  سـیما 
چـه در مقـام بازیگـر و چـه نویسـنده 
سـازمانی  دسـت پروده  کارگـردان  و 
نظـر  بـه  کـه  زمانـی  درسـت  و  بـود 
می رسـید بـه انـدازه کافـی تجربـه بـه 
قابـل  کارگردانـی  بـه  و  آورده  دسـت 
اتـکا تبدیـل شـده اسـت، آنجـا را ترک 
سـه  مـردم  بازنگشـت.  دیگـر  و  کـرد 
مـاه رمضـان متوالـی را با سـریال های 
عطاران پشـت سـر گذاشـته بودند. سه 
سـریالی که هنـوز هم احتمـالا بهترین 
رمضـان  مـاه  تلویزیونـی  طنزهـای 
هسـتند. خانه بـه دوش، متهم گریخت 
بزنـگاه و شـوخی های سـریالی کـه  و 
بعـد از گذشـت زمانـی بیـش از یـک 
دهـه هنـوز هم جذابیتشـان را از دسـت 
»حـالا  چـون  دیالوگ هایـی  نداده انـد. 
قیمه هـا  »چـرا  و  بپوشـم«  چـی  مـن 
هـم  هنـوز  ماسـتا«  تـو  می ریـزی  رو 
در مکالمـات روزانـه بـه کار مـی رود و 

دارد. آن  مانـدگاری  از  نشـان 
در  دوش  بـه  خانـه  سـریال  سـاخت 
در  سـازی  کمـدی   مـوج   ،83 سـال 
مجموعه  هـای مناسـبتی مـاه رمضـان 
را آغـاز کـرد. ایـن رونـد در سـال های 
بعـد نیز ادامـه پیدا کرد و خـود عطاران 
از  مخاطبـان  شـد.  آن  سـردمدار  نیـز 
سـریال های طنز او که البته مشـکلات 
و مسـائل اجتماعـی را نیز بـه خوبی در 
قصـه اش روایـت می کـرد، بـه شـدت 
بزنـگاه  اینکـه  تـا  اسـتقبال می کردنـد 
در سـال 8۷ آخریـن سـریالی بـود کـه 
بازیگـر و کارگـردان سـینما و تلویزیون 
آن را سـاخت و پـس از آن هـم عطای 

تلویزیـون را بـه لقایـش بخشـید.
گم گشته ای که در خاطرات ما گم 

شد
آتیلا پسـیانی در اولیـن تجربه رمضانی 
قابـل توجـه تلویزیـون، ریسـک بزرگی 
رامبـد  گمگشـته  سـریال  در  او  کـرد. 
را  متفـاوت  کامـلا  نقـش  دو  جـوان، 
مـردی  جـلال،  نقـش  یکـی  داشـت. 
نقـش  دیگـری  و  مقبـول  و  دیـن دار 
کریـم کـه یـک دلـه دزد اسـت. جابجا 

فضـای  شـخصیت،  دو  ایـن  شـدن 
در  حتـی  و  می سـاخت  را  سـریال 
از  پـس  هـم  خانوادگـی  مهمانی هـای 
افطـار، همـه را میخکـوب و مجـذوب 

می کـرد. تلویزیـون 
ایـده  بـا  نیـز  مقـدم  سـامان  همـراز 
شـد.  سـاخته  رمضانـی  مـاه  مناسـب 
داسـتان همـراز دربـاره دو دزد بـود که 
پـس از سـرقت پولي هنگفـت، یکي از 
آنهـا در حیـن دسـتگیر شـدن پـول را 
در حیـاط سـاختمان مخروبـه اي پنهان 
مي کنـد، امـا وقتـي که از زنـدان بیرون 
سـاختمان  مي شـود  متوجـه  مي آیـد، 
مخروبـه تبدیل به مسـجد شـده اسـت 
و همیـن موضوع کشـش داسـتان را تا 

انتهـا پیـش می بـرد.
فرشته و شیطان، بهشت و برزخ

کمکم کن، داسـتان سرگشـتگي انسان 
امـروز بود که قاسـم جعفری بـه خوبی 
باورپذیـر  را  بـرزخ  و  پرداخـت  آن  بـه 
کـرد. قصه چنـد نفر که در اثـر حوادثي 
بـه کمـا مي روند، امـا دو نفـر از آنها به 

هـوش آمـده تا کارهـاي نادرسـت بقیه 
را جبـران کنند.

کارگردانـی  بـه  بـود  فرشـته  یـک  او 
بهـاره  بـازی  و  افخمـی  علیرضـا 
افشـاری، مریـم کاویانی و ثریا قاسـمی 
همـه  را  جوهرچـی  حسـن  زنده یـاد  و 
بـه خاطـر داریـم، یکـی از سـریال های 
مـاه رمضانـی تلویزیـون در دهه 80 که 
تبدیـل بـه یکـی از خاطـرات مانـدگار 
بهـاره  بـازی  اولیـن  شـد.  مـا  اغلـب 
کـه  بـود  تاثیرگـذار  چنـان  افشـاری 
پـس از گذشـته بیـش از یـک دهـه و 
بـازی در نقش هـای دیگـر، همچنـان 
او را بـا ایـن نقـش می شناسـند. یکـی 

از اولیـن سـریال هایی کـه بـه سـبک 
و  آمریکایـی  سـریال های  سـیاق  و 
موضـوع  بـه  ویـژه  بـه طـور  اروپایـی 
فرشـته و شـیطان پرداخـت و آنها را در 
قالـب کاراکترهایـی در سـریال نشـان 
داد. شـاید ایـن نخسـتین بـار بـود کـه 
تلویزیـون جـدال میـان شـیطان و  در 
فرشـته، در قالـب کاراکترهـای انسـانی 

می شـد. کشـیده  تصویـر  بـه 
چنـد سـال بعـد اغمـا بـه کارگردانـی 
سـیروس مقـدم سـاخته شـد تـا تجربه 
پرداختـن بـه شـیطان در یـک سـریال 
تلویزیونـی تکرار شـود. کاراکتـر الیاس 
بـا بـازی حامـد کمیلـی هنـوز هـم در 
خاطرهـا مانـدگار اسـت . امیـن تـارخ، 
تکمیـل  زنگنـه،  لعیـا  روشـن،  نفیسـه 

کننـدگان پـازل ایـن سـریال بودنـد.
ساختارشکنی در روایت داستان ها

محمدحسـین  صاحبـدلان  سـریال 
لطیفـی نیـز دقیقـا بـا سـفارش اطلاق 
عنـوان دینـی یـا مذهبـی سـاخته شـد 
کـه قـرار بـود بـر مبنـای داسـتان های 
الگـوی  ارائـه  هـدف  بـا  و  قرآنـی 
شـود.  سـاخته  مناسـب  فرهنگـی 
از  اسـتفاده  محتـوای دراماتیـک کار و 
تم داسـتانی نسـخه های خطـی آن قدر 
جـذاب بـود کـه نمی گذاشـت شـعارها 
دیالـوگ  برسـند.  نظـر  بـه  آزاردهنـده 
ماندگار محمد کاسـبی بـه عنوان نقش 
منفـی این فیلـم هنوز هـم از خاطرمان 
نمـی رود: بـه من بگـو خدایی کـه مدام 
زبونتـه و عمریـه خیـال می کنـی  ورد 
همـه جـا هواتـو داره بـا توئه یـا با من؟

بـرای اسـتفاده  تجربـه حسـن فتحـی 
اسـت.  نشـدنی  کتمـان  تئاتری هـا  از 
میـوه ممنوعـه، حاصل درامـی دیالوگ 
نویسـندگی  تیـم  مجموعـه  از  محـور، 
علیرضـا کاظمی پـور و علیرضـا نـادری 
بـود کـه بسـیار خـوب از کار درآمـد و 
بودنـد.  آن  قـوت  نقطـه  دیالوگ هـا 
همچنیـن سـاختار شـکنی این سـریال 
در روایـت قصـه پیرمـردی مذهبـی که 
عاشـق دختـری جـوان شـد، یکـی از 
دلایـل اقبـال مخاطبان به این سـریال 
بـود. سـر پیـری و معرکه گیـری؟ قصه 
یک خطی سـریال حسـن فتحی اسـت 
کامـلا  عبـارت  همیـن  بـا  شـاید  کـه 

تعریـف شـدنی باشـد.
پنجمیـن  و  بهشـت  تـا  کیلومتـر  پنـج 
سـریال های  جملـه  از  نیـز  خورشـید 
دیگـری هسـتند کـه در مـاه رمضـان 
سـال های گذشـته از تلویزیـون پخـش 
شـدند و هر کـدام به خاطـره ماندگاری 

تبدیـل شـدند.
سال های اخیر و داستان های متفاوت

کارگردانـی  بـه  مدینـه  نـود،  دهـه  در 
بـه  مـادر  زیرپـای  و  مقـدم  سـیروس 
کارگردانـی بهرنـگ توفیقـی هـر دو در 
یک سـبک و سیاق در سـال های 93 و 
96 از شـبکه یـک سـیما پخش شـدند. 
پریـوش نظریـه بـا شـخصیت پـردازی 
رخسـاره و مدینـه، زنان محکمـی را به 
تصویـر کشـید کـه مردانه و بـه تنهایی 
بـار یک زندگـی را به دوش می کشـند.

سـیروس مقـدم نیـز بـا پایتخـت چهار 
مخاطبـان خـود را از شـماره های قبـل 
سـریال بـه پـای تلویزیـون کشـانده و 
بـا خـود هـم مسـیر کـرده بـود. محور 
ایـن مجموعـه بر پایـه اتفاقـات پس از 
حادثـه پـرواز شـماره 3۷0 هواپیمایـی 
مالـزی و شـرکت کـردن همـا همسـر 
نقـی در انتخابـات شـورای شـهر بـود.

جـواد افشـار نیـز بـا مادرانه کـه روایتی 
داشـت  توانایـی  بازیگـران  و  عاشـقانه 
توانسـت در لیست سـریال های ماندگار 
قـرار  اخیـر  سـال های  در  تلویزیـون 
بگیـرد و در میـان مخاطبـان گل کنـد.
ریزش چشمگیر مخاطبان تلویزیونی

در تمـام این سـال ها جایـگاه تلویزیون 
در سـبد تغذیه فرهنگی مردم ارزشـمند 
عمـده  تفـاوت  امـا  می شـد.  تلقـی 
سـریال های قبـل از دهـه نـود بـا بعـد 
آن ایـن بـود که دیگر داسـتان و حال و 
هـوای قصـه همـه سـریال هایی که در 
دهـه نـود سـاخته شـدند، صرفا بـه ماه 
رمضـان محـدود نمی شـد و چـه بسـا 
بـرای خالـی نمانـدن آنتن در ایـن ایام 
سـریالی از پیش آماده شـده و در جدول 

پخـش شـبکه ها قـرار می گرفـت.
طبیعتا در شـرایط کنونـی و در روزهایی 
فضـای  بـا  رقابـت  در  تلویزیـون  کـه 
قوی تـر  قبـل  از  بایـد  اسـت  مجـازی 
عمـل کنـد و در ایـن بین، نـه تنها این 
اتفاقـات را شـاهد نبودیـم کـه شـاهد 

ریـزش چشـمگیر مخاطبـان بودیـم.
حـالا صـدا و سـیما روزهـای سـرد و 
پرانتقـادی را می گذرانـد. رمضـان کـم 
کـم  سـریال های  بـا  امسـال  رونـق 
مخاطب، اسـتقبال مردم را کاهش داده 
و در پـر کردن سـاعات فراغـت پس از 
افطـار، نقـش کمرنگـی دارد. بی شـک 
امیدواریـم در سـال های آتی مسـئولان 
مربوطـه بـا تزریـق برنامه های مناسـب 
و سـریال های قـوی ایـن کـم لطفـی 
مناسـبتی را جبـران کننـد و مخاطبـان 

را بـا تلویزیـون آشـتی دهنـد.
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عمــده  تفــاوت    
ســریال های قبــل از 
دهه نــود با بعد آن این 
بود که دیگر داستان و 
حــال و هوای قصه همه 
سریال هایی که در دهه 
نود ساخته شدند، صرفا 
به مــاه رمضان محدود 
نمی شد و چه بسا برای 
خالــی نماندن آنتن در 
این ایام سریالی از پیش 
آماده شده و در جدول 
قرار  پخش شــبکه ها 

می گرفت
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اداره کل هواشناســی خراســان رضوی برای اغلب نقاط اســتان از جمله 
شهرستان مشهد، بارش رگبار، باران و رعد و برق همراه با وزش باد شدید 

را پیش بینی کرده است.
براســاس اطلاعات اداره پیش بینی هواشناسی خراســان رضوی، تحلیل 
نقشــه ها و مدل های هواشناسی، نشان دهنده آن است که از عصر یکشنبه 

و ساعاتی از روز دوشنبه شــاهد افزایش سرعت وزش باد )در برخی نقاط 
گاهــی وزش باد شــدید توأم با گردوخــاک(، افزایش ابرناکــی همراه با 
بارش های پراکنده رگباری و گاهی رعد و برق در سطح استان خواهیم بود.

روند افزایش دما تا امروز در استان ادامه دارد و طی روز دوشنبه )به ویژه در 
نیمه شمالی و نوار شرقی استان( کاهش نسبی دما رخ خواهد داد .

پیش بینی بارش های 
بهاری همراه با وزش
 باد شدید

سازمان بهداشت جهانی اعلام کرد

اسپری کردن مواد ضدعفونی کننده در 
فضای شهری مضر است

اســپری کــردن و یــا مــه پاشــی 
مانند  آزاد  فضای  در  ضدعفونی کننده ها 
خیابان ها و بازارها بــرای از بین بردن 
بیمــاری کوویــد-19 توصیه  ویروس 
نمی شــود، زیرا این مواد با خاک و مواد 
موجود در هوای آزاد واکنش نشان داده 

و خنثی می شوند.
ســازمان بهداشت جهانی هشدار داد، برنامه اســپری کردن مواد ضدعفونی کننده در 
خیابان ها که در برخی کشورها برای مقابله با ویروس بیماری کووید-19 اجرا می شود 

نه تنها کروناویروس را از بین نمی برد، بلکه مشکلات سلامتی نیز به همراه دارد.
پاکســازی و بهداشت ســطوح یکی از روش های مقابله با کروناویروس جدید است، 
اما سازمان بهداشــت جهانی اعلام کرده که اسپری کردن مواد ضدعفونی کننده در 
خیابان ها کاری بیهوده است و برای از بین بردن این ویروس و سایر عوامل بیماری زا 

توصیه نمی شود و تهدیدکننده سلامت انسان است.
سازمان بهداشــت جهانی تاکید کرد: اســپری کردن مواد ضدعفونی کننده در هیچ 

شرایطی توصیه نمی شود.
در این گزارش ذکرشده اسپری کردن مواد ضدعفونی کننده کمکی به کاهش آلودگی 
ناشــی از عوامل بیماری زا نمی کند و از نظر روحی و جسمی بر انسان تاثیرگذار است 

و انتقال ویروس را از طریق قطرات یا تماس کاهش نمی دهد.
اسپری کردن کلر یا سایر مواد شیمیایی سمی موجب خارش چشم و پوست در افراد 

می شود و مشکلاتی برای دستگاه گوارش نیز ایجاد می کند.
این ســازمان در مورد اســپری کردن مواد ضدعفونی کننده در محیط های داخلی نیز 
هشــدار داد که این روش تاثیری در کاهش ویروس ندارد و تنها روش مقابله با این 
ویروس در محیط های داخلی استفاده از دستمال خیس شده با مواد ضدعفونی کننده 

است.
کروناویروس عامل بیمــاری همه گیر کووید-19 از زمان ظهــور خود در اواخر ماه 
دســامبر در چین، افراد زیادی را به کام مرگ کشانده و بر روی سطوح و اشیاء زنده 
باقی می ماند و هیچ اطلاعات دقیقی در مورد مدت زمانی که این ویروس  روی سطوح 

مختلف فعال است، در دسترس نیست.
نتایج تحقیقات نشــان داده که این ویروس می تواند چندین روز روی برخی سطوح 
باقی بماند. اما، این مدت زمان حداکثر فقط نظری است، زیرا در شرایط آزمایشگاهی 

ثبت شدند و باید در محیط واقعی بااحتیاط تفسیر شوند.

در شش ماهه اول سال جاری  انجام می شود:

بهره برداری از طرح پیاده روسازی فاخر 
بولوار طبرسی شمالی 

شهردار منطقه چهار مشهد گفت: طرح 
طبرســی  بولوار  فاخر  روســازی  پیاده 
شمالی با پیشرفت فیزیکی ۷0 درصد در 
حال اجراســت و طبق برنامه زمانبندی 
شــده در شــش ماه اول سال جاری به 

بهره برداری می رسد.
به گزارش صبح امروز، غلامرضا غلامی 
اظهار داشت: پیاده روها یکی از مباحث 

اساســی شهری هستند که احداث و بهسازی آن براساس اصول شهرسازی، از لحاظ 
اجتماعی، اقتصادی و بهداشــتی در زندگی شــهروندان تاثیر عمده و نقش برجسته 

دارند.
غلامی در خصوص اجرای پروژه فاخر پیاده روســازی بلوار طبرسی شمالی تصریح 
کرد: این پروژه در مســاحت 13 هزار متر مربع در ضلع شرق بولوار طبرسی شمالی 
حدفاصل تقاطع غیر همســطح فجر و طبرسی شمالی 13 آغاز شده و در شش ماهه 

سال جاری به بهره برداری خواهد رسید.
وی عرض متوســط پیاده روهای بلوار طبرسی شمالی را با اضافه شدن مسیر کندرو 
به این پیاده رو حدود 10 متر اعلام کرد و افزود: این پروژه به عنوان پروژه ای ادامه 
دار در چند فاز اجرا خواهد شد و عملیات اجرایی فاز اول آن با اعتبار 30 میلیارد ریال 

در حال انجام است.
شــهردار منطقه چهار در پایان خاطرنشــان کــرد: تایل فرش پیــاده روها، احداث 
مسیرهای مجزا ویژه دوچرخه سواری و تردد نابینایان، نصب پایه روشنایی و مبلمان 
شــهری، احیای فضای سبز موجود و اجرای تاسیسات آبیاری تحت فشار از اقداماتی 

است که در بهسازی پیاده روهای بلوار طبرسی شمالی انجام می شود.

معاون صنایع دستی خراسان رضوی:

دوره آموزش دوخت های سنتی به 
صورت مجازی برگزار می شود

کل  اداره  دســتی  صنایــع  معــاون 
و  گردشــگری  میراث فرهنگــی، 
صنایع دستی خراسان رضوی از برگزاری 
دوره آمــوزش دوخت های ســنتی به 

صورت مجازی خبر داد.
بــه گزارش صبح امــروز، محمد مطیع 
بــا اعلام این خبــر افــزود: »آموزش 

دوخت های ســنتی به صورت مجازی توسط اســتاد زهرا محسنی پیشکسوت درجه 
یک رودوزی های سنتی ایران برگزار می شود.

او بــا دعوت از علاقه مندان به دوخت های ســنتی ایران برای اســتفاده از این دوره 
آموزشــی، ادامه داد: »متقاضیان به پرتال اداره کل میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دستی خراسان رضوی به آدرس Razavichto.ir معاونت صنایع دستی، بخش 

آموزش، فایل ها و فیلم های آموزشی مراجعه واستفاده کنند.
مطیع با اشــاره به شرایط فعلی جامعه و ضرورت فاصله گذاری اجتماعی اظهار کرد: 
با توجه به اقدامات و برنامه های پیشــگیری و مبارزه با ویروس کرونا واحد آموزش 
این معاونت این دوره آموزشی را برای علاقه مندان به رودوزی های سنتی پیش بینی 

کرده و این دوره ها تا پایان سال ادامه خواهد داشت.
معــاون صنایــع دســتی اداره کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی 
خراسان رضوی یادآورشد: اســتفاده علاقه مندان از این دوره آموزشی رایگان است و 

هزینه ای برای استفاده از این دوره دریافت نمی شود.

فرماندار بینالود پس از انتشار گزارش »قتل میراث با طرح هادی« مطرح کرد:

کنگ تاریخی ثبت ملی نیست 
تخریب بافت واجد ارزش روســتای تاریخی کنگ که 
برخی ها قدمت این روســتا را 3 هزار ســال اعلام می 
کنند، به بهانه اجرای طرح هادی از ســال گذشته کلید 
خــورد، با حضور برخی از دوســتداران میراث فرهنگی 
و مســئولان این اداره اجرای طرح هــادی و تعریض 
کوچه ای به عرض 6 متر متوقف شــد، اکنون فرماندار 
شهرستان بینالود که اگر چه در جریان مکاتبات صورت 
گرفته برای حفظ بافت ارزشمند و تاریخی روستا کنگ 
قرار دارد در اظهار نظری عجیب به جای پاسخگویی و 
بررسی اقدامات دهیاری روســتا، اعلام کرده است که 
چون بافت روســتای کنگ در فهرست آثار ملی به ثبت 
نرسیده اســت تا میراث فرهنگی بتواند به آن ورود پیدا 

کند.
 لزوم ثبت ملی روستای کنگ توسط میراث فرهنگی 

خراسان رضوی
فرماندار بینالود اظهار کرد: اگر اداره  کل میراث فرهنگی 
خراســان رضوی روستای کنگ را ثبت ملی کرده باشد 
حتمــاً باید مباحث مربوط به حفاظت از میراث را مدنظر 
قــرار بدهد، اما چون هنوز ثبتی صــورت نگرفته، ورود 

میراث فرهنگی استان در آن منطقه موضوعیتی ندارد.
سید حسن حسینی ادامه داد: وقتی طرح هادی روستایی 
تصویب می شــود مشــاوری که طرح را مطالعه و برای 
تصویب اقدام می کند، تمام مؤلفه های میراثی، تاریخی، 
جغرافیایی و آب و هوا را در نظر می گیرد. حتماً در زمان 
مطالعه این طرح نیــز میراث فرهنگی اطلاع و ورودی 
نداشــته اســت تا مخالفت و موافقت خود را ابراز کند، 
هم اکنون میراث فرهنگی در این خصوص هیچ ســند 
میراثی نــدارد و طرح هادی نیز یــک طرح مصوب و 

قانونی است که باید اجرا شود.
وی با بیان اینکه دســتگاه های مختلفی در تهیه طرح 
هادی دخیل هستند، گفت: بر این اساس اسنادی برای 
مردم تهیه شده و دهیاری روستا نیز طرح هادی را اجرا 
می کند. اگر میراث فرهنگی هنگام تصویب طرح اعلام 
می کرد که این روســتا میراث فرهنگی است، با چنین 
وضعیتی طرح هادی تصویب نمی شــد و طرح دیگری 
جایگزین آن می شد. اما الان چون طرح هادی تصویب 

شده، حق با دهیار است و باید کار خود را انجام دهد.
طرح هادی؛ حق قانونی اهالی روستا

فرمانــدار بینالود تصریح کرد: با تصویب طرح هادی در 
روســتا برای اهالی آنجا حق ایجاد می شود لذا وقتی که 
روستا ثبت ملی نشده اســت، مردم را نیز نمی توانیم از 

حقوقشان دریغ کنیم .
حسینی همچنین در خصوص تخریباتی که در روستای 
کنگ به عمل آمده، عنوان کرد: مردم روســتای کنگ 
نیز به روستایشــان علاقمند هستند لذا تخریبی صورت 
نگرفتــه، بلکه یک خانه برابر با نظــر میراث فرهنگی 

بافتش را تخریب و اقدام به نوسازی کرده است.

وی در انتهــا مطــرح کرد: همه ما موظــف به حفظ و 
حراست از این روســتای تاریخی هستیم. الان با توجه 
بــه طرح هادی، دهیار روســتا کار خود را قانونی انجام 
می دهد و خواهش ما از میراث فرهنگی این اســت که 
هرچه سریع تر معماری روستای کنگ را ثبت ملی کنند 
تا ما بتوانیم آن بافت را حفظ کنیم. تا زمانی که معماری 
روســتای کنگ به تصویب ســازمان میراث فرهنگی 
نرســیده باشــد، نمی توان مردم را از حق قانونی شــان 
منع کرد.هم چنین بخشــدار طرقبه در گفتگو با  مهر، 
اظهار کرد: در طرح هادی مصوب روســتای کنگ که 
سال 1388 ابلاغ شــده، یک خیابان شش متری برای 
ســهولت دسترسی اهالی به ورودی و خروجی روستا در 
نظر گرفته شده است.محمد قربانی افزود: امسال اقدامی 
برای اجرای این راه دسترسی انجام نشده و احداث این 
راه متضمن این اســت که تعداد زیادی از منازل در این 
مســیر یا به طــور کلی تخریب شــوند و یا چند متری 

عقب نشینی داشته باشند.
بخشــدار طرقبه با بیان اینکه دهیاری در ســال جاری 
قصد اجرای این طرح قانونی و مصوبی که به آن ابلاغ 
شــده را دارد، ابراز کرد: از طرفی نیز نظر دوســتداران 
حوزه میراث فرهنگی و دغدغه مندان این حوزه مبنی بر 
این است که اگر مسیر شش متری ایجاد شود، روستای 
کنــگ بافت تاریخی و معماری کهن خود را از دســت 
می دهد و دیگــر جاذبه ای برای گردشــگران نخواهد 

داشت.
معبر شش متری برای سهولت دسترسی در نظر 

گرفته شده است
وی همچنین در خصوص کاربری معبر شــش متری، 
تصریح کرد: این مســیر برای سهولت دسترسی اهالی 
بــه منازل خود، حمل راحت مصالح، بحث های ایمنی و 
اورژانســی و رفت و آمد خودروهای امدادی و اورژانسی 

در نظر گرفته شده است.
قربانی با اشاره به جلسه ای که 22 اردیبهشت ماه گفت: 

ســال 88 طرح هادی روستای کنگ ابلاغ شده و سال 
98 افق 10 ســاله طرح به اتمام رسیده است و با توجه 
به اظهارات ریاست بنیاد مسکن شهرستان، نقشه برداری 

آغاز شده تا بازنگری طرح هادی روستا صورت بگیرد.
میراث فرهنگی طی مکاتبات اخیر، مخالفت خود را با 

احداث خیابان شش متری اعلام کرد
وی بــا بیان اینکه افراد حاضر در حوزه میراث فرهنگی 
طــی مکاتبات اخیر، مخالفت خــود را با احداث خیابان 
شــش متری اعلام کردند، مطرح کرد: در خوشــبینانه 
ترین حالت، یک ســال و نیم طول می کشــد تا طرح 
هادی جدید ابلاغ شــود و تا آن زمان، مبنای کار برای 
دهیــاری، طرح هادی فعلی اســت.قربانی در خصوص 
عامل تخریبات اخیر روستا، تصریح کرد: تخریب برخی 
منازل روســتای کنگ بینابین بوده است؛ یعنی از طرف 
اهالی اجرا شــده ولی دهیاری و شورای اسلامی روستا 
نیــز در این امر تأثیرگذار بوده اند.وی در خصوص مجوز 
تخریب منازل در روستا، گفت: هر مجوزی برای ساخت 
و ساز، تخریب، احداث بنا و هر فعالیت ساخت و سازی 
توسط دهیاری صادر می شــود و هم اکنون نیز دهیاری 
جزو موافقان اصلی احداث معبر شــش متری روستای 
کنگ اســت. هر تخریبی که در روســتای کنگ اتفاق 
افتاده بدون مجــوز بوده ولی اعتراضی هم از ســمت 
دهیــاری صورت نگرفتــه اســت.قربانی در خصوص 
رســیدگی به تخلفات این روســتا در خصوص تخریب 
منازل، پاســخ داد: در بحث تخریب قانون گذاری شفاف 
نیست، لذا دهیاری مجوزی برای احداث بنا صادر نکرده 
است.بخشــدار طرقبه با بیان اینکه افرادی که تخریب 
کرده اند و تخلفی صــورت گرفته باید دهیاری به آن ها 
اخطار دهد و از آن ها بازخواســت کند، اظهار کرد: اگر 
شخصی بخواهد در حاشــیه خیابان شش متری بنایی 
احــداث کند، بایــد با دهیاری توافــق و طرح هادی را 
رعایت کند.در همین راستا احسان زهره وندی، جانشین 
معــاون میراث فرهنگی خراســان رضــوی در گفتگو 

بــا خبرنگار مهــر، اظهار کرد: روســتای کنگ یکی از 
بافت های باارزش اســتان اســت و مکاتبات بسیاری با 
مقامات مســئول، فرماندار و دهیار این روستا داشته ایم 
و مطرح کرده ایم که با تخریب بافت روســتایی موافق 
نیستیم و ترجیح مان این است که این بافت حفظ شود.
در حال ثبت روستای کنگ در سیستم میراث ملی 

هستیم
وی با بیــان اینکه در حال انجام روند ثبت روســتای 
کنگ در سیســتم میراث ملی هستیم، ادامه داد: خیلی 
از اهالــی روســتا درک کردند که می تواننــد از امتیاز 
گردشگری روســتا اســتفاده کنند و برای مثال درآمد 
خوبــی از اقامتگاه های بوم گردی داشــته باشــند و در 
نهایت خودشــان نیز خواهان حفاظــت بافت تفریحی 

روستا هستند.
بهره وری از اقتصاد پایدار بر پایه گردشگری در 

روستای کنگ
جانشــین معاون میراث فرهنگی خراسان رضوی ابراز 
کرد: طرح های مناسب برای حفظ هویت بافت تاریخی 
روســتا، رفاه مردم را در آینده به دنبال خواهد داشــت 
چرا که اقتصــاد آن جا بر پایه گردشــگری خواهد بود. 
نباید این گونه تصور کنیم که اگر برای مرمت، حفاظت، 
نوســازی و … مبنای علمی داشته باشیم از رفاه مردم 
جلوگیری می شود، بلکه راه حلش این است که طرح های 
ویژه ای در نظر گرفته شود تا هم رفاه مردم را فراهم کند 
و هم میراث ما حفظ و برای این نسل و نسل های آینده 
حفظ شود.زهره وندی با بیان اینکه همیشه احداث جاده 
باعث توسعه و رفاه نیســت، گفت: برای مثال به جای 
این کار می توانیم یک دفتر محلی برای آتش نشــانی یا 
مرکز بهداشت و درمان در نظر بگیریم که نیازی نباشد 
ماشین اورژانس از مشهد به آن جا برود.وی تصریح کرد: 
میراث فرهنگی هرزمان که دوســتانمان در روســتای 
کنگ آمادگی داشته باشند حاضر به گفتگو است؛ تمامی 
موارد در روســتای کنگ راهکارهای خاص خود را دارد 
و نیازمند هم فکری و همکاری دارد لذا میراث فرهنگی 
برای گفتگو و هم فکری هیچ مشکلی ندارد.زهره وندی 
با اشاره به برخورد با متخلفان، گفت: ما باید روال قانونی 
خود را طی کنیم و بایســتی روند ثبت ملی روســتای 
کنگ به اتمام برســد. این روستا جزو آثار شناسایی شده 
باارزش است و قطعاً تلاشــمان را برای حفاظت آن جا 
خواهیم کرد و به گونه ای نیســت کــه چون هنوز ثبت 
ملی نشده، میراث فرهنگی عقب بنشیند.روستای کنگ 
یکــی از نمونه های با ارزش معمــاری پلکانی در ایران 
است که به ماسوله خراسان شهرت دارد. این روستا در 
دامنــه کوه های بینالود و در 19 کیلومتری غرب طرقبه 
و ۷9 کیلومتری مشــهد واقع شــده و با قدمتی بیش از 
هزار ســال، مقصدی برای گردشگران ایرانی و خارجی 

محسوب می شود.

خبر

رئیس کمیســیون شهرســازی و 
معماری شورای شهر مشهدمقدس 
گفت: سازمان بازآفرینی باید نقش 
حلقه واسط بین دفاتر تسهیلگری 
و مشاور طرح تفصیلی را ایفا کند 
تا این ارتباط موجب غنابخشی به 
این طرح ها، بویــژه در حوزه های 

اجتماعی شود.
به گزارش صبح امروز محمدهادی 
مهدی نیــا با بیان اینکــه یکی از 
ارکان موکد در اســناد بازآفرینی و 

در اهداف تشــکیل سازمان بازآفرینی فضاهای شهری شــهرداری مشهد، پرداختن به مباحث کالبدی و 
عملکری اســت که بیشترین ارتباط را با اسناد توسعه شهری، از جمله طرح های تفصیلی را دارا هستند، 

اظهارکرد: تبلور و تراوش این اهداف در سندهای توسعه شهری خود را بروز و ظهور می دهند.
وی در ادامــه بــا بیان اینکه طرح هــای تفصیلی ما با توجه به ســاختار که در قانــون دارند، برونداد و 

خروجی اش در دو موضوع نقشه پیشنهادی کاربری اراضی و دفترچه ضوابط و مقررات تبلور میابد.
مهدی نیا با اشــاره به سند بازآفرینی شهری که در ســال 93، جایگزین مفهومی تحت عنوان نوسازی، 
بهســازی و بازســازی شد، افزود: در این تغییر پارادایم از نوســازی و بهسازی به بازآفرینی شهری ، دو 
خطر تهدیدکننده وجود دارد؛ اول اینکه ممکن اســت صرفا به مسائل کالبدی شهر بپردازیم و عملگرایی 
کالبدی و نوســازی عملا بر ســایر اقدامات چیره شــود و دوم اینکه توجه صرف به فعالیت های حوزه 

اجتماعی موجب غفلت از اقدامات ملموس کالبدی و عملکردی گردد.
رئیس کمیســیون شهرسازی و معماری شورای شهر مشهد خاطرنشان کرد: برقراری موازنه بین این دو 
حوزه یکی از تاکیدات شــورا به سازمان بازآفرینی بوده و سعی کرده ایم دغدغه خود را به شکل مناسبی 

منتقل نماییم .
مهدی نیا در ادامه صحبت های خود با بیان اینکه نحوه ارتباط دفاتر تسهیلگری با مشاوران طرح تفصیلی 
بســیار مهم و حائز اهمیت اســت، گفت: مطالعات اجتماعی مندرج در شرح خدمات طرحهای تفصیلی 
هیچگاه جایگزین ارتباطات اجتماعی و تعامل مســتقیم با مردم نمی شــود و نقش مردم و مشارکت آنها 

باید در طرح توسط دفاتر تسهیلگری متبلور شود.
وی خاطرنشــان کرد: دفاتر تسهیلگری پیوســته باید در تعامل با مردم باشند و نیازها و مطالبات آنها را 
دریافت کرده و به ســازمان بازآفرینی منعکس کنند تا بواسطه ارتباط سازمان با مشاوران تهیه طرح های 

تفصیلی، تغییرات لازم در جهت غنابخشی و انعطاف پذیری بیشتر به طرح های تفصیلی اعمال شود.
مهدی نیــا با بیان اینکه عدم تصویب طرح های تفصیلی مشــهد در کنار نقاط منفی بســیاری که دارد، 
فرصت اعمال نظر و تغییرات مورد درخواســت مردم از طریق دفاتر تســهیل گری را به ما داده و باید به 
بهترین شکل از این فرصت استفاده نماییم ، گفت: این انعطاف پذیری بسیار حائز اهمیت است و میتوان 
نقیصه هــای وارده به طرح ها را، از جمله در حوزه های تامین نیازهای واقعی مردم و افزایش نقش آنها 

در طرح ها جبران کرد.
رئیس کمیســیون شهرســازی و معماری شورای شهر مشهد تصریح کرد: اســتقرار دفاتر تسهیلگری و 
ارتباط آنها با مردم میتواند به تهیه طرحی مرتبط با خواســته های واقعی شــهروندان و پاسخگو به نیاز 

آنها کمک کند.
مهدی نیا در پایان گفت: ســازمان بازآفرینی باید نقش حلقه واســط بین دفاتر تسهیلگری و مشاور طرح 

های تفصیلی را ایفا کند.

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری 
با  و صنایع دستی خراســان رضوی 
اعلام برنامه هــای روز جهانی موزه 
ها گفت: برای اولین باراز سکه های 
ضرب توس و خراســان  به مناسبت 
روز جهانی موزه ها رونمایی می شود.

به گــزارش صبح امــروز ابوالفضل 
مکرمی فر با اعلام ایــن خبر افزود: 
فرارســیدن 18 می  بــا  »همزمان 
مصادف با 29 اردیبهشت )روز جهانی 
موزه ها ( این اداره کل با شعار »موزه 

ها زنده اند« و با رویکرد اطلاع رسانی و اجرای فعالیت ها در فضای مجازی و شبکه های اجتماعی ویژه برنامه 
هایی را تدارک دیده اســت.«او درباره برنامه های روزجهانی موزه ها اظهار کرد: »رونمایی و نمایش سکه های 
ضرب توس و خراســان برای نخستین بار،  رونمایی و نمایش تمبرهای اختصاصی حکیم ابوالقاسم فردوسی 
که به مناسبت هزاره بزرگداشت فردوسی و سرایش شاهنامه منتشر شده و نمایش نقاشی رنگ و روغن زنده 
یاد اســتاد رخســار و اهدایی در موزه فردوسی از جمله برنامه های روز جهانی موزه ها در استان است.«او ادامه 
داد: » هم چنین اعطای پروانه بهره برداری موزه ای به نخســتین موزه ریلی کشــور که به همت اداره کل راه 
آهن خراسان رضوی ایجاد شده از دیگر برنامه های این روز است.«مکرمی فر تصریح کرد: »نمایش تعدادی از 
تابلوهای نقاشی اثراستاد سروری هنرمند افغانستانی متعلق به مجموعه مجوز دار آقای ادیب آیین در موزه بزرگ 
خراسان و اعطای پروانه بهره برداری به مجموعه آثار تاریخیِ خصوصی آقای صلاحی در شهرستان بجستان از 
برنامه های روز جهانی موزهها در خراسان رضوی است.«مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
خراســان رضوی یادآور شد: »ساخت و انتشــار فیلم و کلیپ در شبکه های اجتماعی و بازدیدهای مجازی از 
موزه های خراسان رضوی تدارک دیده شده است.مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خراسان 
رضوی گفت: »هم اکنون این استان دارای 9۴ موزه فعال است که زیر نظر این اداره کل، آستانقدس رضوی، 
اداره کل محیط زیســت، اداره کل اوقاف، سازمان زمین شناسی، دانشگاه فردوسی مشهد و سایر دستگاهها و 
https://www.aparat.com/v/   بخش خصوصی اداره می شوند.«او افزود: » موزه بزرگ خراسان به آدرس
 IKFvi، مــوزه توس بــه آدرسhttps://www.aparat.com/v/Id۷kX و آرامگاه و مــوزه نادری به آدرس

https://www.aparat.com/v/E3ipf  در آپارات معرفی شده اند.
مکرمی فر یادآور شد: »تور مجازی موزه و آرامگاه نادری به آدرس 

20tuors.aspx%http://www.razavichto.ir/virtual
، تور مجازی موزه توس و آرامگاه فردوسی به آدرس

20tuors.aspx%http://www.razavichto.ir/virtual
، تور مجازی سایت موزه باستان شناسی بندیان درگزبه آدرس

20tuors.aspx%http://www.razavichto.ir/virtual
، تور مجازی موزه نجوم و آرامگاه خیام نیشابوری به آدرس،

20tuors.aspx%http://www.razavichto.ir/virtual
 تور مجازی آرامگاه عطارنیشابوری به آدرس، 

20tuors.aspx%http://www.razavichto.ir/virtual
و تور مجازی سایت موزه قنات قصبه گناباد  

20tuors.aspx%http://www.razavichto.ir/virtual
در پرتال اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خراسان رضوی فراهم شده است.«
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تمرینات تیم های ورزشی از اول خرداد و 
برگزاری مسابقات از 22 خرداد مجاز است.
ســتاد مقابله بــا بیماری کرونــا در ورزش 
اطلاعیه شماره 1۴ خود را صادر کرد. در این 
اطلاعیه آمده است: پیرو مصوبات ستاد ملی 
مقابله با کرونا، تمرینات تیم های ورزشی با 
تماس بدنی کــم از اول خردادماه با رعایت 
پروتکل های بهداشــتی و با تشــخیص و 
نظارت فدراســیون پزشــکی ورزشی مجاز 
است.به نوشته اطلاعیه ستاد کرونا همچنین 
برگزاری مســابقات در رشــته های ورزشی 
بــا تماس بدنی کــم، از 22 خردادماه بدون 
حضور تماشــاگر و با رعایت دســتورالعمل 
های بهداشتی تحت نظارت دقیق فدراسیون 
پزشــکی ورزشی مجاز است.به این ترتیب و 
بــا این اطلاعیه تیمهای حاضر در لیگ برتر 
و دسته اول ایران قادر خواهند بود تمرینات 
خود را از شنبه اینده آغاز کنند و از 22 خرداد 
)بعد از 3 هفتــه تمرین( وارد رقابتهای لیگ 
برتر بشــوند. با این مصوبه ســایر تیمهای 
حاضر در ســایر  لیگهای ورزشی ایران نیز 
مجازند تمرین و ســپس رقابتهای ورزشی 

خود را آغاز کنند.
پروتکل بهداشتی لیگ برتر فوتبال 

ایران
لیگ برتر فوتبال در شرایطی برگزار خواهد 
شد که ستاد مبارزه با کرونا و سازمان لیگ 
برخی قوانین جدیدی را برای مسابقات در 

نظر خواهند گرفت.
به گزارش ورزش ســه، سرانجام انتظارها 
روبه پایان است و بعد از صحبت هایی که 
روز گذشته حســن روحانی رییس جمهور 
درباره شــروع مسابقات ورزشی بعد از عید 
سعید فطر انجام داد حالا مخاطبان فوتبال 
منتظرند تیم های محبوب شــان در ایران 
بار دیگر در مســتطیل سبز دیده شوند. در 
این شرایط ستاد مبارزه با کرونا در ورزش 
و البته مســئولان ســازمان لیگ در حال 
انجام هماهنگی هایی هستند تا بتوانند یک 
پروتکل بهداشــتی کامــل و قابل اجرا در 

ایران را آماده و ارائه کنند. 
ســتاد مبارزه با کرونــا در ورزش پروتکل 

بهداشــتی مورد نظر خود را تا فردا تدوین 
کرده و به دست سازمان لیگ می رساند و 
قرار است مسئولان فوتبالی نیز با تصویب 
برخی قوانین جدید موارد بهداشــتی را در 
رقابت های لیگ برتــر به اجرا بگذارند. در 
این رابطه هیات رییســه ســازمان لیگ و 
فدراســیون فوتبال فردا جلسه ای را برگزار 
خواهنــد کرد تــا درباره موارد بهداشــتی 
برای مســابقات تصمیــم بگیرندپروتکلی 
که قرار اســت تدوین و تهیه شود،  بیشتر 
از بوندســلیگای آلمان الگوبرداری شده اما 
با توجه به امکانات موجود در ایران برخی 
از آنها را نمی شــود اجــرا کرد. با این حال 
موارد جــذاب و موثــری در جلوگیری از 
شــیوع کرونا مد نظر قــرار گرفته که این 

موضوعات در ادامه از نظرتان می گذرد. 
بدون تماشاگر، حداقل تا 5 هفته

مهــم ترین مســاله ای که مقامــات کلیه 
کشورهای عضو فیفا برای شروع لیگ باید 
اجرا کنند، برگزاری مسابقات بدون حضور 
تماشاگر اســت. لیگ برتر ایران هم قطعا 
در صورت شروع با سکوهای خالی برگزار 
می شود و هیچ تماشــاگری روی سکوها 
حضور نخواهد داشــت. سازمان لیگ فعلا 
برای 5 هفته مجوز حضور تماشــاگران را 
نمی دهد و در صورتی که کرونا به وضعیت 
سفید برسد، حضور تماشاگران آزاد می شود 
اما به احتمال فراوان بازی ها تا پایان فصل 

بدون حضور تماشاگر انجام شود.
تست کرونا، شرط اصلی

اگرچه کشــورهای اروپایــی تاکید کردند 
که هر هفته و قبل از هر مســابقه از همه 
اعضای تیم های حاضر تست کرونا گرفته 
شــود اما به دلیل کمبود امکانات در ایران 
این مساله شدنی است. مسئولان سازمان 
لیگ در نظر دارند قبل از شروع تمرینات از 
اعضای همه تیم ها این تســت غربالگری 
انجام شــود. از طرف دیگر یکبار دیگر نیز 
این تست قبل از شــروع مسابقات انجام 
شــود. یعنــی در مجموع دو بــار از همه 
اعضای تیم های لیگ برتری تست کرونا 
گرفته شــود. همچنین همه روزه آزمایش 

هــای غربالگری)تــب ســنجی و... ( در 
تمرینات و مسابقات صورت بگیرد.

مراسم شروع با قوانین خاص؛ عکس 
تیمی ممنوع!

مراسم شروع مسابقات با تمهیدات ویژه ای 
برگزار می شود. دیگر خبری از کودکانی که 
همراه بازیکنان بــه زمین می آیند نخواهد 
بود. از طرفی اعضــای تیم ها حق گرفتن 
عکــس یــادگاری را نخواهند داشــت و 
همچنین دست دادن اعضای دو تیم قبل از 
بازی ها را نیز ممنوع است. از طرفی مراسم 
قرعه کشــی اول بازی نیز توسط داوران 
و کاپیتان ها با فاصلــه اجتماعی زیاد باید 
انجام شود و تیم ها کارشان را شروع کنند.

ضدعفونی تمام بخش های ورزشگاه ها
باشــگاه ها موظف هســتند به طور مرتب 
تمــام بخش های ورزشــگاه های تمرینی 
و مســابقات خــود را ضد عفونــی کنند. 
راهروها، اتاق نشســت خبری، رختکن ها، 
اتاق نمایندگان  اتاق پزشک،  اتاق داوران، 
فدراســیون، نیمکــت هــا و ... از جمله 
مکان هایــی هســتند که همــه روزه باید 
ضدعفونی شــوند. چمن ورزشــگاه ها نیز 
یکی از مواردی کــه صحبت هایی درباره 
ضدعفونــی اش وجود دارد امــا با توجه به 
کمبود امکانات در ایران شاید نشود هرروز 
یا در هر بازی این کار را در ورزشگاه های 

مختلف انجام داد.
توپ جمع کن های الکل به دست

یکی از پیشــنهادها این است که 20 توپ 
در هر مسابقه کنار زمین وجود داشته باشد. 
از ایــن رو توپ جمع کن ها بــا مواد ضد 
عفونی کننده و الکل و همچنین ماســک 
و دســتکش های مخصوص کنــار زمین 
بنشینند و هر بار که توپ بیرون می رود آن 
را کاملا پاکیزه و استرلیزه کنند تا توپ های 
ضدعفونی شــده به دســت فوتبالیست ها 

برسد.
 فاصله اجتماعی روی نیمکت 

نیمکت نشینان تیم ها نیز از قوانین بهداشتی 
مســتثنی نیستند. براســاس قوانین، همه 
اعضای تیم ها که روی نیمکت می نشینند 

ملزم به اســتفاده از ماســک خواهند بود. 
همچنین بایــد حداقل فاصله یک صندلی 
بین افراد رعایت شــود. به احتمال فراوان 
نیمکت نشــینان تیم ها باید با فاصله یک 
صندلی کنار هم بنشــینند و از طرفی همه 

مجهز به ماسک و دستکش باشند.
حذف نشست خبری و میکسدزون

ســازمان لیــگ فوتبــال در نظــر دارد 
برای جلوگیــری از تجمــع خبرنگاران و 
گزارشــگران و عکاســان نشســت های 
خبری قبــل و بعد از مســابقات را حذف 
کنــد. از این رو در میکســدزون نیز دیگر 
مصاحبه ای صورت نمی گیرد و خبرنگاران 
حق سوال پرســیدن در این بخش را هم 
نخواهند داشت. در این خصوص تمهیداتی 
اندیشیده شده تا نشســت های خبری به 

صورت آنلاین برگزار شود.
محدود کردن خبرنگاران و عکاسان

بــا توجــه به حذف نشســت خبــری  و 
میکســدزون از مســابقات هر بازی تعداد 
محدودی خبرنگار و عکاس به ورزشگاه ها 
راه داده می شود که باید با فاصله اجتماعی 
مناسب و همچنین موارد بهداشتی)استفاده 
از ماسک و دستکش( در جایگاه های خود 
مستقر شــوند. همچنین جایگاه عکاسان 
پشت دروازه هم با تمهیدات ویژه ای سر و 

شکل جدید خواهد گرفت.
 قرنطینه یک هفته ای شدنی است؟

یکی از مســائلی که سازمان لیگ دوست 
دارد آن را اجرا کند قرنطینه یک هفته ای 
تیم ها اســت. بر این اســاس اعضای تیم 
ها یک هفته قبل از شروع بازی های لیگ 
برتر بــه اردوی کامل بروند اما با توجه به 
مشکلات مالی باشــگاه ها بعید است این 

مساله قابل اجرا باشد.
 شادی گل آداب دارد

ســازمان لیگ و ســتاد کرونا قصد دارند 
درباره شــادی گل بازیکنان مسائل را در 
نظر بگیرند. بر این اساس، زننده گل نباید 
بعد از باز کردن دروازه حریف شــادی غیر 
متعارف داشته باشد. به عبارت بهتر، دست 
دادن و در آغــوش گرفتن بازیکنان بعد از 

گل زدن ممنوع شده و آنها فقط می توانند 
آرنج ها یا پاهای خود را به نشانه خوشحالی 
به هــم بزنند. البته که ممکن اســت این 

قوانین در طول بازی ها اجرا نشود.
 تعویض ها افزایش یافت اما با قانون 

جدید
یکی از مواردی که در پروتکل بهداشــتی 
گنجانده شده درباره قوانین تعویض است. 
براساس پیشنهاد فیفا و با توجه به تعطیلی 
طولانی مدت، از این پس هر تیم می تواند 
در طول 90 دقیقه پنج تعویض انجام دهد 
تا از مصدومیت هــای احتمالی با توجه به 
نبود زمان بدنســازی مناســب جلوگیری 
شــود. البته قوانین تعویــض  هم تغییراتی 
داشــته اســت. از این پس بازیکنی که از 
زمین بیرون می آیــد و بازیکنی که داخل 
می شــود حق دســت دادن با هم ندارند و 
باید از فاصله یک متری یکدیگر عبور کنند. 
همچنین بازیکن تعویضی حق دست دادن 

با اعضای نیمکت ندارد.
اجباری شدن قمقمه آب

یکی از مواردی که در بین فوتبالیســت ها 
شایع است، استفاده مشترک از بطری های 
آب اســت. بر این اساس باشگاه ها موظف 
هستند قمقمه های آب برای بازیکنان شان 
خریداری کنند که شماره هر فرد روی آن 
حک شده باشــد. از این رو هر بازیکن از 
بطری خودش آب بنوشد تا مشکلی پیش 

نیاید.
آب دهان نیندازید لطفا! 

بیــن  در  متــداول  اتفاقــات  از  یکــی 
به داخل  فوتبالیســت ها پرتاب آب دهان 
زمین چمن اســت. بارها این مســأله که 
بازیکنــان آب دهان خود را به داخل چمن 
پرتاب کنند، دیده شــده است اما حالا در 
بوندس لیگا هــر بازیکنی این کار را انجام 
دهد و مشــاهده شــود، از داور کارت زرد 
می گیرد؛ تمهیدی که بــرای جلوگیری از 
شیوع ویروس در نظر گرفته شده است.در 
ایران هم قرار اســت این مساله یک عرف 
باشــد اما احتمالا جریمه ای در نظر گرفته 

نخواهد شد.

سعادتمند قیمت برند سرخابی ها را 
اعلام کرد

احمد ســعادتمند، مدیرعامل باشگاه 
استقلال تاکید کرد که اعضای هیئت 
مدیره باشگاه اســتقلال اختلافی با 

یکدیگر ندارند.
بــه گــزارش خبرآنلایــن؛ احمــد 
ســعادتمند مدیرعامل اســتقلال در 
خصوص واگذاری استقلال به بخش 
خصوصــی، اظهار داشــت: به دنبال 
هستیم،  باشــگاه  ســرمایه  افزایش 
ســند کمپ  می خواهیم  همچنیــن 
مرحــوم ناصر حجــازی و مجموعه 
مرغوبکار را بگیریم تا با اضافه شــدن آنها، سرمایه باشگاه افزایش پیدا کند تا آماده 

حضور در بورس شود. 
وی در مورد قیمت گذاری باشــگاه اســتقلال تصریح کرد: کارشناسان دادگستری 

کارهای شان را انجام می دهند و به زودی قیمت ها را اعلام خواهند کرد. 
مدیرعامل باشــگاه اســتقلال در واکنش به بحث اختلاف بین اعضای هیئت مدیره 
گفت: هیچ اختلافی نداریم و در کنار هم کار می کنیم. همانطور که شــاهد هســتید 

آرامش روز به روز بیشتر می شود و مشکلی هم نداریم.
سعادتمند درباره اینکه گفته می شود قیمت استقلال و پرسپولیس بالای هزار میلیارد 
تومان است، گفت: برند باشگاه استقلال بالای هزار میلیارد تومان است که با افزایش 

سرمایه، قیمت آن بیشتر نیز می شود.

مهدی تاج در AFC پست گرفت
نواب رییس AFC به همراه شــیخ 
ســلمان به عنوان اعضــای کمیته 
اضطــرار این کنفدراســیون انتخاب 

شدند.
به گزارش ایسنا، شیخ سلمان، رییس 
کنفدراســیون فوتبال و نواب رییس 
این کنفدراســیون به عنوان اعضای 
انتخاب شدند.   AFC اضطرار کمیته 
مهدی تاج، رییس پیشین فدراسیون 
فوتبال و نایــب رییس AFC نیز در 

این کمیته حضور دارد.
او سال گذشته به عنوان نماینده منطقه آسیایی مرکزی توانست این سمت را از علی 
کفاشــیان بگیرد. نمایندگان قطر، مغولســتان، میانمار و پاکستان نیز به عنوان نواب 

رییس و نمایندگان سایر مناطق آسیا در این کمیته حضور دارند.
کمیته اضطرار وظیفه حل و فصل مشکلات کمیته اجرایی را دارد که به سرعت مورد 

تصویب قرار می گیرد.

آتیلا حجازی به یک بیماری ناشناخته 
مبتلا شد!

فرزند اسطوره اســتقلال چند روزی 
اســت به دلیل ابتلا به یک بیماری 
بیمارستان بستری شده  ناشناخته در 

است.
بــه گزارش ایلنا، آتیــلا حجازی که 
مدتی نســبتا طولانی است در کشور 
ترکیه زندگــی می کنــد، از دو روز 
پیش در بیمارســتانی در این کشور 
بستری شده اســت. درباره حجازی 
گفته می شــد که او به بیماری کرونا 
مبتلا شــده اما بازیکن و مربی سابق 

استقلال می گوید بیماری اش کرونا نیست.
حجــازی در این خصوص گفت: »یک بیماری جدید اســت که خودم هم نمی دانم 
اســمش چیست ولی باید بگویم از لحاظ تعادل کمی دچار مشکل شده ام و پزشکان 

توصیه کرده اند چند روزی را در بیمارستان بستری بمانم.«
وی در پاسخ به این پرسش که آیا اطمینان دارد به کرونا مبتلا نشده، بیان کرد: »قرار 
است پزشکان از من تست بگیرند و اگر شرایطم بهتر شده باشد تا فردا از بیمارستان 
مرخص شــوم. در مورد بیماری کرونا هم باید بگویم هیچ تستی بابت این بیماری از 
من گرفته نشــده زیرا در شهری که ما در کشور ترکیه زندگی می کنیم یک نفر هم 

تاکنون دچار این بیماری نشده است.«

»پول ما از سلامتی شما مهم تر است«
هواداران کلن به شــدت نسبت به از 

سرگیری بوندسلیگا اعتراض کردند.
بــه نقــل از آس، تعداد زیــادی از 
هواداران آلمانی پیش از دیدار امروز 
)یک شنبه( کلن و ماینتس با در دست 
داشتن پلاکاردهایی اعتراض خود را 
به از سرگیری بوندسلیگا نشان دادند. 
در یکــی از آن هــا جملــه »پول ما 
مهم تر از سلامتی شما است« دیده 
می شــود. در پلاکاردی دیگر نوشته 
شده است:«بوندسلیگا به هر قیمتی«.

همچنین بعضی از هواداران مبلی را در نزدیکی ورزشگاه قرار دادند که روی آن جمله 
»ورزشگاه به جای مبل« دیده می شود. 

برخی از گروه های هواداران نسبت به تصمیم لیگ در برگزاری بازی های باقی مانده 
فصل پشــت درهای بسته به شدت اعتراض دارند. این رقابت ها دو ماه پس از توقف 

به خاطر بحران کرونا از شنبه سر گرفته شد.
کلن مانند شهرهای دیگر شــاهد اعتراض های مردم علیه محدودیت های دولت به 
خاطــر فراگیری ویروس کووید 19 بود. در آلمان 1۷0 هزار نفر به این ویروس مبتلا 

شده اند و بیش از 8000 نفر جان باختند.

کوتاه از ورزش

رییس فدراســیون والیبال ایران گفت: اگر قرار است 
کمیته های مختلف فدراســیون راه اندازی شود، ابتدا 

باید انتظارات خود را مشخص کنیم.
محمدرضا داورزنی در نشســت کارگروه مشــورتی 
کمیته آموزش و اســتعدادیابی، افــزود: حوزه متنوع 
آمــوزش و پژوهش، اســتعدادیابی و مربیان اهمیت 
ویژه ای برای فدراسیون والیبال دارد که شاید ماهیت 
آن ها با یکدیگر متفاوت باشــند.او با ابراز تشــکر از 
افرادی که در ۳۰ سال گذشته در این حوزه ها فعالیت 
کردنــد، تصریح کرد: وضعیت امــروز والیبال ایران، 
مرهون تلاش و زحمات این افراد اســت. اما در این 
نشســت باید مشــخص کنیم که از کمیته مربیان، 
آموزش و اســتعدادیابی چــه انتظاراتی داریم.رییس 
فدراسیون والیبال با اشاره به سوال های مطرح شده 
از سوی کارشناسان در رسانه ها مبنی بر این که چرا 
فدراســیون، کمیته مربیان یا فنی ندارد، گفت: ابتدا 
باید درک مشترکی از تشکیل و فعالیت این کمیته ها 
داشته باشیم.وی تصریح کرد: در مشورت های انجام 

شده، کارشناسان بعضاً توقعات و خواسته های صنفی 
را بــرای ایجاد این کمیته هــا و کمیته های آموزش 
و اســتعدادیابی بیان می کننــد، در صورتی که نگاه 
فدراسیون ایران و فدراسیون جهانی والیبال، متفاوت 

و علمی و آموزشی است.
داورزنی در ادامه با طرح دو ســوال که آیا همان گونه 
که والیبال ایران در رده های ســنی و بزرگسالان در 
جهان رشد کرده است، در حوزه آموزش، استعدادیابی 
و مربیان فعالیت کرده  اســت؟ و آیا خروجی آموزش 
فدراســیون، انتظارات والیبال ایران را پوشــش داده 
اســت؟ گفت: نگاه به کمیته آموزش نباید تنها کمی 

باشد و فقط به برگزاری کلاس ها اهمیت دهیم.
او تاکیــد کــرد: باید نقاط ضعف شناســایی و برای 
برطرف کردن آن ها، برنامه ریزی شــود و در مرحله 
بعدی نیازهای والیبال برای ۱۰ سال آینده مشخص 
شــود تا برای برطرف کردن آن هــا نیز برنامه ریزی 

کنیم.
رییــس فدراســیون والیبال پــس از اظهــار نظر 

شــرکت کنندگان در این نشســت مشــورتی و در 
جمع بنــدی نظرات ارائه شــده، گفــت: موضوعات 
متنوعی ارائه شــد و شــاید نیاز به جلسات مشورتی 
بیش تری برای بررسی این موارد باشد.وی با بیان این 
که آموزش موضوعی تکنیکال هست و در دهه های 
اخیر نیز بین آموزش تئوری و علمی تضادهایی وجود 
داشته است، ادامه داد: اگر بتوان از ترکیب این دو در 
آموزش و استعدادیابی فدراسیون استفاده کرد، قطعاً 
نتایــج بهتری به دســت می آید.داورزنی با یادآوری 
این که در اســتعدادیابی و آموزش فدراسیون والیبال 
کارهای زیادی انجام شــده اســت، گفت: نتایج این 
فعالیت ها منجر به حضور بازیکنان بزرگی در تیم های 
ملی و رده های ســنی والیبال ایران شــده است، اما 
گاهی بازیکنانی به دلایــل متعدد از گردونه والیبال 
خارج شــدند که به نوعی سرمایه ســوزی محسوب 
می شــود.او ادامــه داد: باید بــرای کمیته  آموزش و 
اســتعدادیابی به گونه ای برنامه ریزی شود که ضمن 
تضمین آینده والیبال ایران، به نیازهای جدید ورزش 

مانند مباحث روانشناسی و… نیز توجه شود.
رییــس فدراســیون والیبال با بیــان این که تلاش 
می کنیم ترکیبی از دوستان با توانمندی های مختلف 
را در اعضای کمیته آموزش و اســتعدادیابی داشــته 
باشیم، تاکید کرد: ابتدا باید اهداف نهایی این کمیته 
مشــخص شــود و در ادامه به شــکل ظاهری آن 
بپردازیــم، اما نباید ارتباط با دانشــگاه ها را فراموش 
کنیم؛ زیرا متناســب با نیــاز می توانیــم از توانایی 
دانشــگاه ها در زمینه آموزش و استعدادیابی استفاده 
کنیم.نشســت کارگروه مشــورتی کمیته آموزش و 
اســتعدادیابی امروز )یک شنبه( به ریاست محمدرضا 
داورزنی و با حضور وحید مرادی مشاور عالی، میلاد 
تقوی سرپرست دبیری، مهناز شــاددل مشاور امور 
بانوان، حســینعلی مهران پور، رحمــت نوری، احمد 
لاهوتــی، جواد مهــرگان، علــی پورعروجی، جعفر 
هوتهم، علی فتاحی، محمد معانی، میترا شــعبانیان، 
فریبا ســلیمانی،  فریبــا صادقی، شــیوا آزاد فدا و 

نازآفرین فونودی برگزار شد.

داورزنی: 

برخی توقعات صنفی برای ایجاد کمیته های آموزش و استعدادیابی دارند

فوری: سوت شروع لیگ برتر 22 خرداد
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مسیح مهاجری: چون »اصل برائت« دست شان را 
می بندد، از عنوان جعلی »عدم احراز صلاحیت« استفاده 

می کنند
حجت الاســلام و المســلمین مســیح مهاجری در روزنامه 
جمهوری اســلامی نوشــت: اصل برائت، که راه را بر مجرم 
دانســتن افراد قبل از اثبات جرم می بندد و حکم می کند که 
تمام انسان ها از هر جرمی پاک هستند مگر آنکه خلاف آن 
ثابت شــود، یک اصل پذیرفته شده در تمام مکاتب حقوقی 
در ســطح جهان اســت و ادیان نیز آن را قبول دارند. او در 
ادامه این یادداشت نوشته است: قانون اساسی نظام جمهوری 
اسلامی ایران در اصل 3۷ با صراحت تمام مقرر داشته است: 
»اصل، برائت اســت و هیچکس از نظر قانون مجرم شناخته 
نمی شــود، مگر اینکه جرم او در دادگاه صالح ثابت گردد.« 
اینکــه به اصل برائت چقدر عمــل می کنیم، موضوع مهمی 
اســت که بسیاری از مشکلات امروز جامعه ما به آن مربوط 
می شــود. در احراز صلاحیت ها این اصل، کاربرد زیادی دارد 
و، چون اســتفاده صحیح از آن دست کسانی که می خواهند 
ســلیقه ای عمل کننــد را می بندد، عنوان »عــدم احراز« را 
جایگزین آن کرده اند و با اســتفاده از این عنوان جعلی، خود 
را از پای بندی به اصل برائت نجات داده اند. البته آن ها تصور 
می کنند خــود را نجات داده اند، ولی واقعیت این اســت که 
هم خود را و هم کشــور و ملتی را از مهم ترین اصل عقلی و 
شــرعی و اخلاقی دور می نمایند و مهم تر اینکه بنیانی ترین 
پایه اعتقادی مردم را که »عدالت« است خدشه دار می کنند. 
عدالت، فقط اقتصادی نیســت. سیاســت، اخــلاق، قضا و 
اجتماعیــات، عرصه های مهم عدالت هســتند و یک جامعه 
فقــط هنگامی از عدالت برخوردار خواهد بود که در تمام این 

زمینه ها عادلانه رفتار شود.

بند »عدم رویارویی با ورزشکاران اسرائیلی« از طرح 
مجلس حذف شد

سید حسین نقوی حسینی اظهار داشت: روز گذشته کمیسیون 
امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس شــورای اسلامی در 
جلسه ای به بررسی جزییات طرح مقابله با اقدامات خصمانه 
رژیم صهیونیســتی پرداخت و مواد پانزده گانه آن را تصویب 
کرد. وی افزود: در آخرین بررســی کمیسیون بنا بر پیشنهاد 
و درخواســت وزارت ورزش بند مربــوط به عدم رویارویی با 
ورزشکاران رژیم صهیونیستی حذف شده است. هفته گذشته، 
دو فوریت طرح مقابله با اقدامات خصمانه رژیم صهیونیستی 
به تصویب رســید، در همان جلســه علی لاریجانی رییس 
مجلس شــورای اسلامی از کمیســیون امنیت ملی خواست 

که هرچه ســریع تر این طرح را در دستور کار و بررسی قرار 
دهد که این کمیسیون روز گذشته مواد آن را تصویب کرد.

جسد سفیر چین در اسرائیل در خانه اش پیدا شد
روزنامه صهیونیســتی جروزالم پست در گزارشی اعلام کرد 
که صبح روز )یکشــنبه( جســد »دو وی« ســفیر 58ساله 
چین در اراضی اشــغالی در خانه وی در »هرتزلیا« پیدا شد. 
طبــق این گزارش، یکــی از مقام هــای وزارت امور خارجه 
رژیم صهیونیســتی هم اکنون ضمن تأیید خبر درگذشــت 
ســفیر چین اعلام کرد که نیرو های پلیــس در حال حاضر 
در خانــه دو وی مســتقر شــده و در حــال بررســی علت 
این حادثه هســتند. بنا بــه گزارش روزنامه صهیونیســتی 
»هاآرتــص«، دو وی در ماه فوریه ســال جــاری میلادی 
بعنوان ســفیر چین در اراضی اشــغالی منصوب شده بود و 
به همراه همســر و پســر خود در اقامتگاهش در هرتزلیا در 
تل آویو به ســر می برد. هنوز هیچ گونــه جزئیاتی درباره این 
 خبر منتشر نشــده و اخبار تکمیلی متعاقباً به این خبر افزوده

 می شود.

سردار رحیمی: در مورد صدور گواهینامه موتورسواری 
بانوان تابع قانون هستیم

فرمانده نیروی انتظامی تهران بزرگ با بیان اینکه در موضوع 
گواهینامه موتورسواری برای بانوان نیروی انتظامی تصمیم 
گیر نیست اعلام کرد: برای این مساله تابع قانون هستیم که 

فعلا اجازه نمی دهد.

واکنش یک اصولگرا به پیشنهاد جدید سیدمحمد خاتمی
ناصــر ایمانی گفت: گفت وگوی ملــی لوازمی دارد که همه 
طرف ها باید به آن پایبند باشــند تا امکان بررسی و شرایط 
صحبت کردن درباره مســائل فراهم شــود. آشــتی ملی و 
ضرورت انجام آن موضوعی اســت که دوبــاره و با مطرح 
شدن توسط سیدمحمد خاتمی به عرصه نقد در بستر سیاسی 
ایران بازگشته است. ناصر ایمانی، فعال سیاسی اصولگرا، در 
این باره اظهار داشــت: اینکه آقای خاتمی برای بار چندم از 
ضرورت آشتی ملی حرف می زند، فی نفسه اشکال ندارد، اما 
نکته قابل توجه این است که ایشان چه پیشنهادهایِ اجرایی 
برای این امر دارد. در واقع هیچ کســی از آشــتی ملی بدش 
نمی آید، اما اینکه به طور کلی گویی موضوع ضرورت آشــتی 
ملی طرح شود و وارد مصادیق نشویم، نمی تواند کارایی لازم 
را داشته باشد. او در ادامه سخنانش گفت: باید دید ملزومات 
آشتی ملی چیســت و آیا گروه ها به ملزومات این امر اعتقاد 
دارند یا نه؟ همچنین باید پرســید جریــان اصلاحات چقدر 

آمادگی آشــتی ملی دارد و حاضر بــه پرداختن هزینه هایش 
است. اصلاح طلبان در مسائل مختلف موجی از تخریب ها و 
به هم ریختن صحنه را اجرایی می کنند؛ مثلًا از همین حالا 
نســبت به مجلس جدید سیاه نمایی می کنند و بعد از سه ماه 

همچنان درباره سلامت انتخابات ابهام زایی می کنند.
طلایی: با اتهام سکه می خواهند قالیباف را بدنام  کنند

مرتضی طلایی در پاسخ به این که »گفته می شود که آقای 
قالیباف در جلســات خود ســکه هم به بعضی از منتخب ها 
می دهد.« گفت: این ها از آن شــیوه های بد اخلاقی اســت 
که وجود دارد و ما به آن متوســل می شــویم تا طرفمان را 
بدنام کنیم و من تضمینی به شــما می گویم که هرگز چنین 
چیز هایــی اتفاق نیفتاده اســت، چون من آقــای قالیباف را 
می شناســم، پس این ها اتهامات و جوســازی هایی است که 
علیــه آقای قالیباف صورت می گیرد تا با این فضاســازی ها 
ایشــان را از میدان به در کنند. آیا واقعا به نظر شــما عقل و 
فکر سیاسی آقای قالیباف انقدر کم است که همچین کاری 
را انجام دهد؟ او هرگز چنین کاری را نکرده است و نخواهد 

کرد.

حمله به یک کشتی در خلیج عدن
خبرگزاری رویترز به نقل از منابع دریانوردی یکشــنبه شب 
اعلام کرد، یک فروند کشــتی در سواحل جنوبی یمن مورد 

حمله قرار گرفته است.
به گزارش ایرنا، یک کشــتی در خلیج عدن در نزدیکی بندر 

»المکلا« یمن مورد حمله قرار گرفت.
این مرکز به جزییات دیگری در مورد این حمله اشاره نکرده 
اســت، این حمله در ساعت 12:30 به وقت گرینویچ رخ داده 

است.
مرکز عملیات دریایی انگلیــس در اخطاریه ای که در پایگاه 
اینترنتی خود قرار داده اســت، اعلام کرد، به کشتی هایی که 
از منطقه عبور می کنند، اعلام شــده است که بسیار مراقب 

باشند.
این مرکز و خبرگزاری رویتــرز به عامل حمله و نیز ماهیت 

این کشتی هیچ اشاره ای نکرده اند.

الکاظمی درباره ماندن آمریکا تصمیم گرفته است؟

یک نماینده مستقل عراق پیش بینی کرد که حضور نیروهای 
آمریکایی در این کشــور تمدید شود و نخست وزیر جدید نیز 

با آن موافقت کند.
به گزارش فارس، »باسم خشان« نماینده مستقل در پارلمان 
عراق گفت که واشــنگتن در عقب نشینی از خاک این کشور 

جدی نیست.
وی در گفت وگو با پایگاه خبــری »المعلومه« تصریح کرد: 
تصمیم هیأت دولت عراق مبنی بر تشــکیل یک تیم برای 
بازنگــری در توافق نامه اســتراتژیک با آمریــکا یک اقدام 
نمایشــی و غیرجدی در اخراج نیروهای آمریکایی اســت. 
»مصطفی الکاظمی« از دستور کار خروج نیروهای آمریکایی 
سخن می گوید نه پایبندی به مصوبه پارلمان مبنی بر اخراج 
فوری نیروهای آمریکایی.لذا این موضع نخســت وزیر عراق 

ضعیف و قابل بازگشت است.
باسم خشــان توضیح داد: آمریکا در عقب نشینی از عراق و 
پایبندی به مصوبه پارلمان این کشــور مبنی بر عقب نشینی 
که در دوره نخست وزیری »عادل عبدالمهدی« تصویب شد، 
جدی نیســت و مذاکرات در این باره که در ژوئن آتی برگزار 
خواهد شــد، صوری اســت و هیچ نتیجه ای ندارد و امری را 

محقق نمی سازد.
وی پیش بینــی کــرد کــه الکاظمی بــرای دو ســال در 
نخست وزیری باقی بماند و در این مدت، عقب نشینی آمریکا 
را درخواســت نخواهد کرد و حتی با تمدید حضوزر نیروهای 

این کشور در عراق موافقت خواهد کرد.
دیروز، »گابریل صوما« مشاور »دونالد ترامپ« رئیس جمهور 
آمریــکا در امور غرب آســیا نیــز دیروز دربــاره محورهای 
مذاکرات بغداد و واشــنگتن درباره توافق راهبردی میان دو 
طرف توضیح داد و گفت که نخســت وزیر عراق اجازه خروج 

نیروهای آمریکایی از عراق را نمی دهد.

امضا توافقنامه سیاسی توسط غنی و عبدالله
رئیس جمهور افغانســتان و رقیب سیاسی وی لحظاتی قبل، 

توافقنامه تشکیل دولت فراگیر را امضا کردند.
به گزارش تابناک به نقل از طلوع، اشرف غنی رئیس جمهور 
افغانستان و عبدالله عبدالله رقیب انتخاباتی اش، پس از ماه ها 
اختلاف بر سر نتایج انتخابات ریاست جمهوری سال 2019، 
امروز ســرانجام موافقتنامه سیاسی را برای تشکیل حکومت 

فراگیر امضا کردند.
توافقنامه سیاسی بین غنی و عبدالله در کاخ ریاست جمهوری 
افغانســتان در حضور رهبران سیاســی ماننــد حامد کرزای 
رئیس جمهور پیشین، »یونس قانونی« رئیس پیشین پارلمان 
و »عبدرب الرسول ســیاف«، از رهبران بانفوذ جهادی امضا 

شد.

بمباران 3 استان یمن توسط جنگنده  های سعودی
جنگنــده های متجاوز ســعودی در ادامــه نقض آتش بس 
ادعایی خود در یمن، اســتان های حجه، مأرب و البیضاء را 

هدف حملات خود قرار دادند.
به گزارش تابناک به نقل از شــبکه المســیره، جنگنده های 
متجاوز ســعودی بار دیگر آتش بس ادعایی خود در یمن را 

نقض کردند.
بر اساس این گزارش، طی 2۴ ساعت گذشته مناطق مختلف 
یمن از جمله 3 اســتان این کشــور هــدف حملات هوایی 

جنگنده های سعودی قرار گرفتند.
طبــق اعــلام رســانه های عربــی، مناطق مســکونی در 
استان های مأرب، البیضاء و حجه هدف سنگین ترین حملات 

جنگنده های سعودی قرار گرفته است.
گفتنی اســت، حملات ســعودی ها به غیر نظامیان یمنی در 
حالی ادامــه دارد که آنها همچنان بر آتــش بس ادعایی و 

دروغین خود در یمن تأکید می کنند.

بازگشایی مرز شلمچه به تعویق افتاد
عراق اعلام کرد که بازگشــایی گذرگاه مرزی شلمچه میان 

ایران و این کشور تا اطلاع ثانوی به تعویق افتاد.
به گزارش تابناک به نقل از موازین نیوز، ثائر عیســی نجم، 
سخنگوی کمیته بحران استان بصره اعلام کرد که به دلیل 
شیوع ویروس کرونا و افزایش مبتلایان در این استان افتتاح 
گذرگاه مرزی شلمچه میان جمهوری اسلامی ایران و عراق 

تا اطلاع ثانوی به تعویق افتاد.
وی گفــت: مرز شــلمچه قرار بود 15 مــاه جاری)میلادی( 
بازگشایی شــود اما به منظور مقابله با انتشار ویروس کرونا 

به تعویق افتاد.
 منبع: تابناک

جسد سفیر چین در اسرائیل در خانه اش پیدا شد/ حمله به یک کشتی در خلیج عدن/ سردار رحیمی: در مورد صدور 
گواهینامه موتورسواری بانوان تابع قانون هستیم

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بجستان

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 

و ساختمانهای فاقد سند رسمی
نظر به دستور مواد 1و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای فاقد سند 
رسمی مصوب 1390/9/20 وبرابر رای شماره139960306020000003 مورخ 1399/1/23 
هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر درواحد ثبتی حوزه ثبت ملک بجســتان 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای عباســعلی رفعتی مزار به شناسنامه شماره13 کد 
ملی56298368۴6  صادره از بجستان   فرزند غلامحسین  در چهار دانگ مشاع از ششدانگ  
یکباب ســاختمان  مشــتمل بر دو دربند مغازه بانضمام طبقه فوقانی به مساحت 131/85 
مترمربع ، قســمتی از پلاک ثبتی 3۷2 و3۷5 فرعی هر دو مجزی شده از دو - اصلی  واقع 
دربخش دوگناباد حوزه ثبت ملک بجستان  به آدرس بجستان  - خیابان کشاورز % روبروی 
آرامگاه ســید اسماعیل ، از مالکیت آقای قاســم علی اکبر زاده وآقای اکبر صادقیان محرز 
گردیده است . لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای 
فاقد سند رسمی و ماده 13 آیین نامه مربوطه این آگهی در نوبت به فاصله 15 روز از طریق 
این روزنامه ومحلی /کثیرالانتشار در شــهرها ودرروستاهارای هیات الصاق تا درصورتیکه 
اشــخاص ذینفع به ارای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و 
درروستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک 
تسلیم ورســید اخذ نمایند . معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به 
تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل 
تحویل دهد که دراین صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در 
صورتیکه اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض ، گواهی دادخواســت به دادگاه 
عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور ســند مالکیت می نماید و صدور سند 

مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست .
تاریخ انتشارنوبت اول: 1399/2/13 
تاریخ انتشارنوبت دوم: 1399/2/29 

مجید طیبی- رئیس ثبت اسناد واملاک بجستان
*********************************************

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بجستان

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 

و ساختمانهای فاقد سند رسمی
نظر به دستور مواد 1و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای فاقد سند 
رسمی مصوب 1390/9/20 وبرابر رای شماره13996030602000000۴ مورخ 1399/1/23 
هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر درواحد ثبتی حوزه ثبت ملک بجســتان 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم شــهربانو اتقائی به شناســنامه شــماره26 کد 
ملی56298۴8003 صادره از بجستان   فرزند عباس  در دو دانگ مشاع از ششدانگ  یکباب 
ســاختمان  مشــتمل بر دو دربند مغازه بانضمام طبقه فوقانی به مساحت 131/85 مترمربع 
قســمتی از پلاک ثبتی 3۷2 و3۷5 فرعی هر دو مجزی شــده از دو اصلی  واقع دربخش 
دوگناباد حوزه ثبت ملک بجســتان به آدرس بجستان  - خیابان کشاورز % روبروی آرامگاه 
ســید اسماعیل ، از مالکیت آقای قاســم علی اکبر زاده وآقای اکبر صادقیان محرز گردیده 
اســت . لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وســاختمانهای فاقد 
سند رسمی و ماده 13 آیین نامه مربوطه این آگهی در نوبت به فاصله 15 روز از طریق این 
روزنامه ومحلی /کثیرالانتشار در شهرها ودرروستاهارای هیات الصاق تا درصورتیکه اشخاص 
ذینفع به ارای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و درروستاها از 
تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم ورسید 
اخذ نمایند . معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست 
به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که 
دراین صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتیکه اعتراض 
در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض ، گواهی دادخواســت به دادگاه عمومی محل ارائه 
نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه 

متضرر به دادگاه نیست .
تاریخ انتشارنوبت اول:1399/2/13 
تاریخ انتشارنوبت دوم:1399/2/29 

مجید طیبی- رئیس ثبت اسناد واملاک بجستان

TELEGRAM.ME/Sobh_Emrooz @Sobh_Emrooz

امسال ماه رمضون، نمى تونیم دور هم سر یه سفره بشینیم و هر کدوم تو خونه خودمون دعا مى خونیم. 
اما یاد گرفتیم با دلامون کنار هم باشیم. اعضاى یه خانواده همیشه قلبشون براى سلامتى همدیگه مى تپه. تو 
این سال ها شما هم مثل یه خانواده با نزدیکى دلاتون سلامتى هزاران کودك محک رو رقم زدین و نذاشتین 
تو هیچ شرایطى درمانشون متوقف بشه. پس بیاین تو ماه رمضون امسال که دستامون از هم دور شده، 

کارى کنیم نزدیکى  دلامون باعث بشه سحر سلامتى درِ خونه همه کودکانمون رو بزنه و بیشتر از 
19 هزار خانواده محک این روزهاى سخت رو با دغدغه کمترى بگذرونن.


